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Yorgancılar: “İçeride ve dışarıda sanayicilerin hareket alanını 
kısıtlayan, planlarımızı askıya aldırtan konuların çözümü 
noktasında, bir program dahilinde acil eylem planının hayata 
geçirilmesini ivedilikle bekliyoruz.”

“Asgari ücrette yüzde 34 artış önemli, ancak enflasyonla
mücadelede de ivedi adımlar atılmalı.”

“Bölge olarak birlikte üretmeye ve büyümeye 
devam edeceğiz.”

“Sanayicinin beklentisi makul faiz, enflasyonla 
mücadele ve risk priminin düşmesi”

EBSO’nun 223 bin Euro bütçeli “Bilişim Sektöründe 
Geleceğe Yön Veren Kadınlar” projesinde imzalar atıldı
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “İş dünyası açısından son 
dönemde ciddi sorunlar yaşanan vize alım 
süreci açısından özellikle AB ile ilişkilerin 
yeniden hareketlenmesini son derece 
önemsiyoruz. AB üyelik sürecinin gündeme 
alınması ve Gümrük Birliği güncellenmesi 
hususlarında daha fazla vakit kaybedilmemesi 
gerektiği inancındayız” dedi.
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Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

       @EYorgancilar

EKONOMİK VE ULUSLARARASI ÇIKMAZLARIMIZ
Seçimlerin ardından, bir 

yandan ekonomiyi iyileştirmeye, 
diğer yandan da uluslararası 
ilişkileri güçlendirmeye yönelik 
adımlar atılmaktadır.

İş dünyası açısından son 
dönemde ciddi sorunlar 
yaşanan vize alım süreci 
açısından özellikle AB ile ilişkilerin 
yeniden hareketlenmesini son 
derece önemsiyoruz. AB üyelik 
sürecinin gündeme alınması ve 
Gümrük Birliği güncellenmesi 
hususlarında daha fazla vakit 
kaybedilmemesi gerektiği 
inancındayız.

Odamızın hizmetleri arasında 
yer alan vize alım sürecinde de 
görmekteyiz ki; uzun süreli vize 
vermek konusunda oldukça 
tutucu davranılmakta, vize alma 
süreci de fazlasıyla uzamaktadır. 
Farklı kaynaklardan açıklanan 
ret sayılarındaki artış ise oldukça 
düşündürücüdür. Pandemi 
öncesi dönemde üyelerimiz için 
aldığımız vize sayıları 400-500’leri 
aşarken, bugün bu sayı yılın ilk 
yarısında sadece 170’dir.

Bu sürecin en anlaşılmaz 
kısmı ise, özellikle fuarlara katılım 
için yapılan vize başvurularında 
dahi iş dünyasına karşı oldukça 
zorlayıcı davranılmasıdır.

Avrupa Birliği’nin en uzun süreli 
aday ülkesi olan Türkiye’ye vize 
konusunda bu derece sıkıntılar 

yaşatılırken, Avrupa Birliği’ne aday 
olmayan Gürcistan, Peru, Birleşik 
Arap Emirlikleri, Bosna Hersek, 
Venezuela, Arjantin, Brezilya ve 
Uruguay gibi toplamda 58 ülkenin 
vize muafiyeti bulunuyor.

Önerimiz; AB tam üyeliğine 
aday olan Arnavutluk için de 
uygulanacak olan Schengen 
bölgesine 90 günlüğüne vize 
muafiyetinden, ülkemizde 
iş dünyası ve öğrencilerin 
öncelikli faydalanmasıdır. 
Hükümetimizden bu konuda acil 
ve kararlı adımların atılmasını 
bekliyoruz. Ayrıca, AB’ye vizesiz 
seyahat için karşılanması gereken 
72 kriterden kalan 6 kriter için de 
çalışmaların hızlandırılmasında 
fayda görmekteyiz.

Diğer yandan, dış dünyada 
ülkemizin itibarını zedeleyen 
ve pasaportumuzun değerini 
düşüren suç gelirlerinin 
aklanması ve terörizmin 
finansmanıyla mücadelede 
yetersiz kalan ülkelerin yer 
aldığı gri listeden çıkmaya 
ilişkin, Hazine ve Maliye Bakanı 
Sayın Mehmet Şimşek’in FATF 
tarafından belirlenen eksikliklerin 
giderilmesine yönelik çalışmalara 
hız verdiklerini açıklamasını bu 
süreçte çok kıymetli buluyorum.

Ürünlerimizi pazarlama 
noktasında yaşanan vize sorunları 
bir yana, ihraç pazarlarımızı 

kaybetme noktasına getiren, 
rekabet gücümüzü azaltan, 
üretim maliyetlerimizin hiç 
olmadığı kadar arttığı ve çok 
yüksek enflasyonla birlikte 
gelen zamların, vergi artışlarının 
bizleri bir kısır döngü içerisine 
soktuğunun görülmesini istiyoruz. 

Yılda iki kez yapmakta 
olduğumuz Ekonomik 
Değerlendirme Anketi de bu 
durumu yansıtmaktadır. Yılın ilk 
6 ayında firmaların %46’sının iç 
pazarda, %43’ünün dış pazarda 
siparişleri azaldı. 2023 yılı ilk 
yarısında, firmaların %34’ü kredi 
kullanamadığını, %33’ü ise hem 
çok az, hem de çok yüksek faizli 
kredi kullanabildiğini ifade etti.

2023 yılı için firmaların 
%73’ünün yeni sipariş almış 
olması önemli bir motivasyon 
olmakla birlikte, firmaların 
%45’i 2023 yılı ikinci yarısında 
ekonominin kötü olmaya devam 
edeceğini, %30’u daha da kötü 
olacağını düşünüyor. 

Sanayiciler olarak, 
sürdürülebilir ekonomiye katkımız 
dikkate alınarak; içeride ve 
dışarıda bizlerin hareket alanını 
kısıtlayan, planlarımızı askıya 
aldırtan konuların çözümü 
noktasında bir program 
dahilinde acil eylem planının 
hayata geçirilmesini ivedilikle 
bekliyoruz.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

“Yeni hizmet binamızın 
temelini atıyor olmak bizleri 
heyecanlandırıyor. Geçmişten 
bugüne projenin bu noktaya 
gelmesini sağlayan herkese 
şükranlarımı sunuyorum. 
OSB’ler, EBSO’nun evlatları 
gibidir. Birlik ve beraberlik 
içinde İzmir’imizin daha iyi 
yerlere gelebilmesi için, daha 
başarılı işler yapılabilmesi için 
yeni hizmet binamızda da var 
gücümüzle çalışmaya devam 
edeceğiz” dedi.

İzmir Atatürk Organize 

EBSO’nun yeni hizmet binasının temeli törenle atıldı
“CUMHURİYETİMİZİN 100. YILINDA YENİ 

HİZMET BİNAMIZIN TEMELİNİ ATTIK”
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Sanayi Bölgesi’nde yapılacak 
olan Ege Bölgesi Sanayi Odası 
hizmet binasının temel atma 
töreni gerçekleştirildi. Törene 
EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
İzmir Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Cenk Karace ve İzmir Vergi 
Dairesi Başkanı Ömer Alanlı, 
İyi Parti İzmir İl Başkanı Sinan 
Bezircilioğlu, EBSO Yönetim 
Kurulu ve Meclis Üyeleri ile 
Geçmiş Dönem Meclis ve 
Yönetim Kurulu Başkanları 
katıldı.

“OSB’ler evladımız gibi”
Törende yaptığı konuşmada 

Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
organize sanayi bölgelerini 
bir ailenin evlatlarını gördüğü 
biçimde gördüğü ve 
algıladığını ifade eden EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “İzmir Atatürk 
Organize Sanayi Bölgemizin 
ahde vefa göstererek Odamıza 
yıllar evvel tahsis ettiği 
arsada konumlanacak EBSO 
Hizmet Binamızın Temel Atma 
Töreni’ni, Cumhuriyetimizin 100.
yılında gerçekleştirmek nasip 
oldu. OSB’lerimiz, EBSO’nun 

evlatları gibidir. Onların 
büyüyüp gelişmelerini, bir 
babanın evlatlarının büyüyüp 
gelişmesini izler gibi izliyoruz. 
Bir zaman geliyor, evlatlar 
babalarına ev sahipliği yapıyor. 
Bugün de işte böyle bir günü 
yaşıyoruz. Bugüne kadar 
21 organize sanayi bölgesi 
kurmuş olan Ege Bölgesi 
Sanayi Odası olarak en büyük 
arzumuz, OSB kurulabilecek 
yeni yerlerin sağlanmasıdır. 
Hali hazırda bir sektörde bir 
milyon metrekare, bir başka 
sektörde bir buçuk milyon 
metrekare, bir diğerinde 700 
dönüme yakın arazi talebi 
söz konusu. Biz bu alanları 
açıp yeni OSB kuruluşlarını 
gerçekleştirdiğimiz takdirde, 
inanıyorum ki en az 10 milyon 
metrekarelik bir yatırım alanı 
İzmir’de tamamen dolacaktır. 
Bu yatırım iştahı sayesinde 
İzmir, bugün cari açık 
vermeyen ve ihracat fazlası 
veren bir il konumuna geldi. 
Hem kayıt dışı ekonomiyle ve 
hem de kayıt dışı istihdam 
ile en iyi mücadele edilen 
alanlar, OSB’lerdir. Dolayısıyla 
bu açıdan bunların sayılarının 
artırılması son derece 
önemlidir” dedi.

Birlikten doğan güç
EBSO’nun yeni inşa edilecek 

olan hizmet binasının temel 
atma noktasına gelmesinde 
çok sayıda insanın emeklerinin 
bulunduğunu ifade eden 
Yorgancılar, “Burası için 
emeği geçen o kadar çok 
büyüğümüz var ki. Bunların bir 
kısmı rahmetli oldu, bir kısmı ise 
hala aramızda. Emeği geçen 
herkese çok teşekkür ediyorum 
ve vefat eden büyüklerimizi 
rahmetle anıyorum. Şimdi 
aramızda olan geçmiş 
dönem Meclis ve Yönetim 
Kurulu Başkanlarımızdan 
Salih Esen ve yine geçmiş 
dönem Yönetim Kurulu 
Başkanlarımızdan Tamer 
Taşkın’a teşekkür ediyorum. 
Kuruluş zamanlarında görev 
yapmış olan Müteşebbis Heyet 
Başkanımız ve geçmiş dönem 
Meclis Başkanlarımızdan 
Sayın Kemal Çolakoğlu’na 
da şükranlarımı sunuyorum.  
Onların döneminde bu proje 
Meclis’imizden geçmişti ve 
bugün temel atma noktasına 
geldi. Geçmiş dönem Yönetim 
Kurulu Üyelerimizden Kadri 
Şeker’in ve aramızda bulunan 
Necip Kalkan’ın hem İZTO 
Meclis Başkanlığı ve hem 
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de milletvekilliği 
dönemlerinde 
destekleri oldu. Kararı 
icraata dönüştüren 
İAOSB’mizin 
geçmiş dönem 
yönetimlerine, 
mevcut yönetimine, 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Cenk 
Karace’ye ve emeği 
geçen herkese 
çok teşekkür 
ediyorum. İzmir’imize, 
üyelerimize, 
camiamıza hayırlı 
uğurlu olsun. Bu 
birliktelik çok önemlidir. 
Birlik ve beraberlik içinde 
İzmir’imizin daha iyi yerlere 
gelebilmesi için, daha başarılı 
işler yapılabilmesi için var 
gücümüzle çalışmaya devam 
edeceğiz. Çünkü başka 
ülkemiz, yok başka bayrağımız 
yok, başka gidecek yerimiz de 
yok” diye konuştu.

Başarı dilekleri
Binanın ortaya 

çıkarılması için kazasız ve 
başarılı bir inşaat dönemi 
geçirilmesini temenni eden 
Başkan Yorgancılar, “Sayın 
müteahhidimize başarılar 
diliyorum. Binanın teslimi 
için 19 Mayıs 2024 tarihi 
telaffuz edilmişti. Belki başarılı 
çalışmanızla bunu bir ay öne 
alırsınız ve 23 Nisan’da yeni 
hizmet binamıza kavuşuruz. 
Allah utandırmasın diyorum” 
ifadesini kullandı.

“İlk Meclis toplantımızı 
heyecanla bekliyoruz”
EBSO Meclis Başkanı H. 

İbrahim Gökçüoğlu ise EBSO 
için heyecanlı ve tarihi bir 
gün yaşandığını belirterek, 
“Cumhuriyetimizin 100. yılında 
yeni hizmet binamızın fiziki 
temelini atıyoruz. Ülkemiz 

Cumhuriyet sayesinde 
geleneksel tarım toplumundan 
modern bir sanayi toplumuna 
dönüşme sürecini yaşadı. 
EBSO da bu süreçte kentimiz 
ve bölgemiz için olduğu kadar 
ülkemiz için de her zaman 
önemli bir marka olmuştur. 
Bugün Odamızın üyelerine ve 
bölgemize daha iyi hizmet 
etmesini sağlayacak bir 
mimari yapının ilk harcını 
birlikte atıyoruz. Bir sene sonra 
yeniden buluştuğumuzda 
binamızda yapacağımız ilk 
Meclis toplantısını heyecanla 
bekliyoruz. İnanıyorum ki 
Odamız, yeni hizmet binamızda 
da Cumhuriyet’in en aydınlık 
kurumlarından, kentimizin de 
öncü ve örnek değerlerinden 
biri olmaya devam edecek. Bu 
vesileyle atmakta olduğumuz 
temelin hayırlı olmasını 
diliyor, projenin bugüne 
gelmesinde emeği geçenlere 
ve İzmir Atatürk Organize 
Sanayi Bölgesi’ne şahsım ve 
Meclisimiz adına teşekkür 
ediyorum” dedi.

“19 Mayıs’ta açmaya 
çalışacağız”
İzmir Atatürk Organize 

Sanayi Bölgesi Yönetim Kurulu 
Başkanı Cenk Karace de 
İAOSB’nin Ege Bölgesi Sanayi 

Odası tarafından 
kurulduğunun altını 
çizerek, “Bölgemizin 
ve temelini attığımız 
projenin bugünlere 
gelmesinde katkısı 
olan herkese çok 
teşekkür ediyorum. 
Bölgemiz kurucusuna, 
yani Ege Bölgesi 
Sanayi Odası’na 
ahde vefa örneği 
göstererek, Genel 
Kurul kararıyla 
Bölge sınırları içinde 
bir EBSO hizmet 
binası yapılması 

kararını almıştı. Bu karar 
doğrultusunda tüm çalışmaları 
tamamlanan projede 
temel atma aşamasına 
geldik. İAOSB sınırları içinde 
faaliyet gösterecek olan, 
bölgemizin kurucusu Ege 
Bölgesi Sanayi Odası ile 
dirsek dirseğe çalışmak bizleri 
mutlu edecek. Öte yandan 
EBSO’nun İzmir’in en büyük 
organize sanayi bölgesi 
içinde faaliyet göstermesi 
de, sanayicilerimizin sesi 
olan Odamızın elini daha da 
güçlendirecektir. Binayı 19 Mayıs 
2024 tarihinde açabilmek için 
elimizden geleni yapacağız” 
diye konuştu.

EBSO Geçmiş Dönem 
Meclis ve Yönetim Kurulu 
Başkanlarından Salih Esen 
ise “İnsan kısa zamanda bu 
noktaya gelindiğini düşünebilir 
belki, ama bu bina için bir 
hayalle yola çıkılmıştı. Bu hayali 
kuran da rahmetli Atıl Akkan idi. 
Kendisini rahmetle anıyorum. 
Hizmet binamızın burada 
bulunmasıyla Atatürk Organize 
Sanayi Bölgesi de taçlanmış 
olacaktır. Projenin bugünlere 
gelmesinde emek sarf 
eden, emeği geçen herkese 
şükranlarımı arz ediyorum” 
ifadesini kullandı.

H. İbrahimH. İbrahim
GökçüoğluGökçüoğlu

CenkCenk
KaraceKarace
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Yorgancılar: “15 Temmuz’da Milletimiz 
Üzerine Düşen Görevi Yerine Getirmiştir”

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Türk 

milletinin 15 Temmuz 2016’da 
ülkesine ve demokrasisine 
kahramanca sahip çıktığını 
belirterek “Milletimiz, 15 Temmuz 
2016 gecesi Ulu Önderimiz 
Mustafa Kemal Atatürk’ün 
verdiği görevi yerine getirmiştir. 
Ortaya konan bu mücadele 
ve şehitlerimizin aziz hatırası, 
demokrasi mücadelemize güç 
veriyor” dedi.

15 Temmuz hain darbe 
girişiminin yedinci yılı ile 
Demokrasi ve Milli Birlik Günü 
nedeniyle bir mesaj yayınlayan 
Yorgancılar, “Ülkemizin 150 
yılı aşkın süredir devam 
eden demokrasi yolculuğu, 
uzun ve zorlu mücadelelerle 
sınanmıştır. Ulusal egemenliğe 
ve devletimizin demokratik 
niteliğine yönelik taarruzlar 
her zaman var olmuştur 
ve milletimiz bu saldırıların 
acılarını yaşamış, gelen 
kuşaklar ise bunlardan ders 
çıkararak yollarına devam 
etmiştir. 15 Temmuz 2016 

gecesi de yurdumuz, benzer 
bir hain saldırı ile karşı karşıya 
kaldı. Ancak necip milletimiz, 

Ulu Önderimiz Mustafa Kemal 
Atatürk’ün verdiği görevi yerine 
getirmiştir” diye konuştu.

15 Temmuz 
şehitleri 
anıldı
İzmir Valiliği tarafından 
düzenlenen 15 Temmuz 
Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü programına, EBSO 
Meclis Başkan Yardımcısı 
İzzet Şanlı katıldı.
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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 2023 yılının ikinci yarısı için net 
11 bin 402 TL olarak açıklanan asgari ücretin hayırlı olmasını dileyerek, “Asgari 
ücret desteğinin 500 TL’ye çıkartılması, asgari ücrete kadar olan tutardan 
vergi alınmaması uygulamasının devam edecek olması ve yüzde 34’lük artış 
önemlidir.  Ancak ekonomimiz üzerindeki en büyük risk enflasyondur. Yeni 
ekonomi yönetimimizden beklentimiz, öncelikli olarak enflasyonu düşürecek 

adımların ivedilikle atılmasıdır” dedi.

Asgari ücret 2023 yılının ikinci yarısı için net 11 bin 402 TL olarak açıklandı

Yorgancılar: “Yüzde 34’lük 
artış önemli, ancak enflasyonla 

mücadelede de ivedi adımlar atılmalı”

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, yılın 

ikinci yarısını kapsayacak 
olan asgari ücret artışı 
ile ilgili açıklamalarda 
bulundu. Artış rakamının 
uzlaşı içerisinde ve 
bayramdan önce 
yapılmasından 
ötürü tüm taraflara 
teşekkür eden 
Yorgancılar, “2023 
yılı ikinci yarısı için 
11 bin 402 lira olarak 
belirlenen net asgari 
ücret çalışanlarımıza, 
işverenlerimize hayırlı 
olsun. Bir önceki dönemde 
400 TL olarak uygulanan 
asgari ücret desteğinin 500 
TL’ye çıkartılması, asgari ücrete 
kadar olan tutardan vergi 
alınmaması uygulamasının 
devam edecek olması ve tabi ki 
yüzde 34’lük bir artış önemlidir. 
Ancak, çalışanlarımızın artan 
giderleri, işverenlerimizin artan 
maliyetleri yüksek enflasyon 
karşısında elde edilen geliri 
de, karı da eritmektedir. 
Ekonomimiz üzerindeki en 
büyük risk enflasyondur” diye 
konuştu.

İvedi adımlar
Enflasyon konusunda 

ivedilikle adım atılmasını 
beklediklerini vurgulayan 

Başkan Yorgancılar, “Yeni 
ekonomi yönetimimizden 
beklentimiz, öncelikli 
olarak enflasyonu 
düşürecek adımların 
ivedilikle atılmasıdır. 
Ancak, o zaman asgari 
ücret memnuniyet 
düzeyi sağlıklı bir 
şekilde belirlenecektir. 

Beklentimiz, yılın ikinci 
yarısında uygulanacak 

yeni ekonomi programı 
ile risklerin azaltılması, 

öngörülebilirliğin 
sağlanmasıdır” ifadesini 

kullandı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı ve 
Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği (TOBB) Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Ender 
Yorgancılar, “Üçüncü kez TOBB 
Yönetim kurulunda yer almayı 
ve bunun iki döneminde 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcılığı görevini yürütmeyi 
çok önemsiyorum. Bu İzmir için 
önemli bir şanstır” dedi.

İzmir Ticaret Odası (İZTO) 
Meclis Başkanı Selami 
Özpoyraz ve Yönetim 
Başkanı Mahmut Özgener 
ile Aydın Sanayi Odası 
(AYSO) Meclis Başkanı Hakkı 
Gözlüklü ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Gökhan Maraş ile 
beraberlerindeki heyet, 
TOBB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcılığı görevine seçilen 
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’a tebrik 

ziyaretinde bulunarak başarı 
dileklerini iletti.

İzmir için şans
İZTO Meclis Başkanı 

Özpoyraz ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Özgener’e nazik 
ziyaretleri için teşekkür eden 

Yorgancılar, “İzmir’deki Oda 
ve Borsaların yarattığı sinerji 
ve birlikte çalışma kültürünün 
meyvelerini çok hızlı ve çok 
verimli bir biçimde aldık ve 
alıyoruz. EBSO’yu temsilen ilk 
defa bir Başkanın üç dönem 
TOBB Yönetim kurulunda 

İZTO ve AYSO’dan Yorgancılar’a tebrik ziyareti
“Bölge olarak birlikte üretmeye 
ve büyümeye devam edeceğiz”
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bulunması ve bunun iki 
döneminde Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcılığı görevi 
olması hem İzmir için, hem 
Odamız için önemli bir 
şanstır. Bölge olarak birlikte 
üretmeye ve büyümeye 
devam edeceğiz. Kıymetli 
kardeşim Mahmut Özgener 
Başkanımıza da geçtiğimiz 
dört yıl içinde yapmış olduğu 
çalışmalardan dolayı bir kez 
daha teşekkür ediyorum. İzmir 
Ticaret Borsası Başkanımız 
Işınsu Kestelli’nin TOBB Yönetim 
Kuruluna seçilmesi de bizim 

açımızdan çok önemli ve 
olumlu bir gelişmedir. İzmir’den 
iki üye olarak konularımızın 
ilgili makamlara iletilmesi 
ve takip edilerek çözüme 
kavuşturulması noktasında güç 
birliği içinde olacağız. Birlikte 
çalışmaya devam ederek 
kentimizin ve dahası bölgemizin 
daha çok üretmesine ve 
istihdam yaratmasına katkıda 
bulunacağız” diye konuştu.

Hızlı ve etkin çözüm
AYSO Meclis Başkanı Hakkı 

Gözlüklü ve Yönetim Kurulu 

Başkanı Gökhan Maraş’ın 
ziyaretlerinden duyduğu 
memnuniyeti de dile getiren 
ve teşekkür eden Yorgancılar, 
“Sayın Gözlüklü ve Sayın 
Maraş ile Üyelerinin nazik 
ziyaretlerinden memnuniyet 
duydum. Kendilerine 
teşekkür ediyorum. Aydınlı 
sanayicilerimiz ile üretim 
ve yatırımlar anlamında 
önemli işbirliklerimiz var. Tüm 
sanayicilerimizin konularının 
çözümü noktasında artık çok 
daha hızlı ve etkin olacağız” 
diye konuştu.

Plastik Sanayicileri 
Federasyonu (PLASFED) 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ömer Karadeniz ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri ile EGEPLASDER 
Yönetim Kurulu Başkanı ve 
EBSO Meclis Üyesi Şener 
Gençer, Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu’nu ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Görüşmelerde sektör konuları 
ile çözüm önerilerine ilişkin 
istişarede bulunuldu.

PLASFED’den ziyaret
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

Türkiye ile Litvanya’nın lojistik, 
biyoteknoloji ve yenilebilir enerji 
alanlarında karşılıklı yatırım 
olanaklarının bulunduğunu 
ve söz konusu sektörlerin 
giderek artan ticaret hacmini 
daha da yukarı seviyeye 
taşıyabileceğini söyledi.

Litvanya’nın Ankara 
Büyükelçisi Ricardas Degutis 
ve Vilnius Ticaret, Sanayi ve 
Zanaatkarlar Odası Heyeti, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Ziyarette iki ülke arasındaki 
işbirliği ve karşılıklı yatırım 
olanaklarının geliştirilmesine 
ilişkin değerlendirmelerde 
bulunulurken, İzmir’in yatırım 
avantajlarına ilişkin bir sunum 
gerçekleştirildi.

Türkiye’nin, 1990 yılında 
bağımsızlığını kazanmasının 
ardından Litvanya’yı tanıdığını 
ve o günden itibaren iki ülke 
arasındaki siyasi ve ticari 
ilişkilerin her geçen gün 

arttığını ifade eden Başkan 
Yorgancılar, “Türkiye ve 
Litvanya’nın karşılıklı ticaret 
hacmi 1 milyar doların üzerinde 
bulunuyor. Bağımsızlığını 
Litvanya’dan çok daha önce 
kazanmış pek çok ülke ile bu 
seviyeye gelebilmiş değiliz. 
Bu durum, Türkiye ve Litvanya 
arasındaki ilişkilerin taşıdığı 
büyük potansiyelin de en 

önemli göstergesidir. Lojistik, 
biyoteknoloji ve yenilebilir 
enerji alanlarında hem 
ülkemiz ve hem de kentimiz 
İzmir, Litvanyalı yatırımcılara 
önemli alanlar sunmakta. 
Biraz önceki sunumumuzda 
da izlediğiniz üzere İzmir’in 
yatırım anlamında çok 
önemli avantaları var. Sahip 
olduğumuz limanlar lojistik 

Litvanya Büyükelçisi Degutis, 
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti
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ve bağlantılı sektörlere, iklim 
yapımız ve özellikle kuzey 
aksımızdaki kümelenme 
modelimiz de yenilenebilir 
enerji ve bağlı sektörlere 
önemli fırsatlar sunuyor. Her 
iki ülkenin yatırımcılarının da 
bu fırsatlardan doğru biçimde 
yararlanması için birlikte 
çalışacağız” dedi.

İzmir’i yakından tanıdığını ve 
kentin Başkan Yorgancılar’ın 
anlattığı avantajlarını 
bildiğini belirten Büyükelçi 
Ricardas Degutis de, “İşte 
bu avantajların karşılıklı 
ticarete dönüşebilmesi için 
bugün iş insanlarımızdan 
oluşan heyetimizle İzmir’deyiz, 
EBSO’dayız. Daha yüksek 
seviyede işbirliklerinin 
gerçekleşmesi için ne 
gerekiyorsa yapacağız” diye 
konuştu.

EBSO ve Vilnius Ticaret, Sanayi 
ve Zanaatkarlar Odası arasında 
İşbirliği Protokolü imzalandı

EBSO ve 
Vilnius Ticaret, 
Sanayi ve 
Zanaatkarlar 
Odası arasında 
gerçekleştirilen 
İşbirliği 
Protokolü, EBSO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender 
Yorgancılar ve 
Vilnius Ticaret, 
Sanayi ve Zanaatkarlar Odası Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Laura Aldone arasında imzalandı.

Büyükelçi Degutis’in ziyareti ve İşbirliği Protokolü imza 
törenine EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları Metin 
Akdaş ve Hakan Ürün ile Litvanya’nın İzmir Fahri Konsolosu 
Mustafa A. Özsoy ve konuk ticaret heyeti katıldı.

ALOSBİ Yönetimi Yorgancılar’ı ziyaret etti
Aliağa Organize Sanayi Bölgesi (ALOSBİ) Yönetim Kurulu Başkanı Haluk Tezcan ve Yönetim 

Kurulu Üyeleri, Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ile bir araya 
geldi. Yorgancılar'a bir dönem aradan sonra yeniden Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkan 

Yardımcısı olması nedeniyle tebriklerini ileten Tezcan ve beraberindeki heyet, bölge ve bölgede 
faaliyet gösteren EBSO üyesi sanayicilerin konularını aktardılar.
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar TOBB, Alman 
Sanayi ve Ticaret Odaları Birliği, 
Alman-Türk Ticaret ve Sanayi 
Odası, Türk-Alman Sanayi ve 
Ticaret Odası ve Avrupa Odalar 
Birliği tarafından, TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun 
katılımlarıyla Berlin’de organize 
edilen “Depremden Etkilenen 
Bölgelerde İş Dünyasının 
Yeniden Güçlendirilmesinde 
Avrupa Özel Sektörünün Rolü” 
konferansına katıldı.

6 Şubat 2023 tarihinde 
Kahramanmaraş merkezli 
olarak gerçekleşen ve on 
binlerce vatandaşımızı 

yitirdiğimiz depremden 
etkilenen bölgelerdeki iş 
dünyasının toparlanma 
sürecindeki rolünü arttırmak 
ve destek sağlamak amacıyla 

gerçekleştirilen konferansa 
Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan ve Almanya 
Başbakanı Olaf Scholz da 
video mesajlarıyla katıldı.

TOBB Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, Almanya’nın başkenti Berlin’de organize edilen “Depremden 
Etkilenen Bölgelerde İş Dünyasının Yeniden Güçlendirilmesinde Avrupa Özel 

Sektörünün Rolü” konferansına katıldı.

Yorgancılar, Berlin’de “Depremden 
Etkilenen Bölgelerde İş Dünyasının Yeniden 

Güçlendirilmesinde Avrupa Özel Sektörünün 
Rolü” konferansına katıldı
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EBSO geleneksel bayramlaşma 
töreni gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın Geleneksel Bayramlaşma töreni, Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Meclis Başkanlık Divanı ve Yönetim 

Kurulu Üyeleri ile EBSO personelinin katılımıyla gerçekleştirildi.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Ticaret 
Odası ev sahipliğinde düzenlenen Dikili 
Tarıma Dayalı İhtisas Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Toplantısına 

katıldı.

Dikili TDİOSB 
Yönetim Kurulu 

toplantısı 
gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası 50’nci Grup 
Atıkların Geri Kazanılması Sanayi Meslek 

Komitesi üyeleri, TOBB Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcılığı görevine seçilen EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ı 

ziyaret ederek tebriklerini iletti.
Ziyarette, İzmir’de kurulması planlanan 

Geri Kazanım İhtisas OSB hakkında 
değerlendirmelerde bulunuldu.

50’nci Grup Atıkların 
Geri Kazanılması Sanayi 
Meslek Komitesi üyeleri, 

Başkan Yorgancılar’ı 
ziyaret etti
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Meclis Başkanlık Divanı 
Üyeleri, bir dönem aranın ardından yeniden Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcılığı görevine seçilen EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’a tebrik 

ziyaretinde bulundu.

EBSO Meclis Başkanlık Divanı’ndan tebrik ziyareti

ESBAŞ Genel Kurul toplantısı yapıldı
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Valisi Yavuz Selim 

Köşger başkanlığında gerçekleşen ESBAŞ Genel Kurulu toplantısına katıldı.

İZKA Yönetim Kurulu toplantısı 
gerçekleştirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, İzmir Valisi Yavuz Selim Köşger 
başkanlığında gerçekleştirilen İzmir Kalkınma Ajansı (İZKA) Yönetim Kurulu toplantısına katıldı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, Ege Ekonomiyi Geliştirme Vakfı 
(EGEV) sekretaryasında gerçekleştirilen İzmir Başkanlar Kurulu Temmuz ayı toplantısına katıldı. Batı 
Anadolu Sanayici ve İş İnsanları Dernekleri Federasyonu (BASİFED) ev sahipliğinde gerçekleşen 
toplantıda kent gündemindeki ekonomik gelişmeler değerlendirildi ve görüş alışverişinde bulunuldu. 
Toplantıda EGEV Yönetim Kurulu Başkanlığı görevinden ayrılan Mehmet Ali Susam’a teşekkür plaketi 
takdim edildi.

EGEV Başkanlar Kurulu’nda kentin 
ekonomi gündemi değerlendirildi

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu, İzmir Büyükşehir 

Belediye Başkanı Tunç Soyer Başkanlığında 
düzenlenen İzmir Ekonomik Kalkınma ve 
Koordinasyon Kurulu (İEKKK) toplantısına 

katıldı.
Toplantıda TARKEM (Tarihi Kemeraltı 

İnşaat Yatırım Ticaret A.Ş.) Genel Müdürü 
Sergenç İneler, Kemeraltı’nda önümüzdeki 

süreçte gerçekleştirilmesi planlanan 
altyapı ve üstyapı çalışmaları ile projelerin 
finansmanı ve yatırım için oluşturulan İzmir 
Tarihi Kemeraltı Gayrimenkul Yatırım Fonu 

hakkında üyelere bir sunum yaptı.

İEKKK’da tarihi Kemeraltı 
çarşısının geleceği 

konuşuldu

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu, Yaşar Üniversitesi’nin 

2022-2023 akademik yılı mezuniyet törenine 
katıldı.

Gökçüoğlu, Yaşar 
Üniversitesi mezuniyet 

törenine katıldı
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İzmir ve İsrail arasındaki 
ekonomik ilişkiler 
değerlendirildi
Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu Türkiye-İsrail İş Konseyi 
karşı kanat Başkanı Gad Shoshan ve beraberindeki 
heyet, Ege Bölgesi Sanayi Odası’nı ziyeret etti. EBSO 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş’ın 
ev sahipliğinde gerçekleşen görüşmede İzmir ve 
İsrail arasındaki ekonomik ilişkilerin geliştirilmesi 
konusunda değerlendirmelerde bulunuldu.

Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından 
hazırlanan 223 bin Euro bütçeli “Bilişim 
Sektöründe Geleceğe Yön Veren Kadınlar” isimli 
proje, EBSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları 
Hakan Ürün ve Metin Akdaş’ın katılımıyla imza 
altına alındı.

12 ay sürecek proje ile 15 bilişim teknoloji 
öğretmenine ve dört paydaş personele 15 gün 
süreyle yapay zeka, nesnelerin interneti ve siber 
fiziksel sistemler konularında Almanya’da eğitim 
verilecek.

Proje çerçevesinde oluşturulacak tam 
donanımlı laboratuvar ile eğitim için gerekli 
altyapı sağlanacak. Eğitim alan öğretmenler 50 

işsiz kadına bilişim teknolojileri alanında eğitim 
verecekler.

EBSO’nun 223 bin Euro bütçeli “Bilişim Sektöründe 
Geleceğe Yön Veren Kadınlar” projesinde imzalar atıldı

TOSBİ yönetiminden Yorgancılar’a ziyaret
Tire Organize Sanayi 

Bölgesi (TOSBİ) Yönetim 
Kurulu Başkanı Kosat Gürler 
ve Yönetim Kurulu Üyeleri ile 
Müteşebbis Heyet Başkanı ve 
EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Görüşmede TOSBİ’de faaliyet 
gösteren firmaların konuları 
ile ilgili değerlendirmelerde 
bulunuldu.
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EBSO, Uluslararası 
Savunma Sanayi Fuarı 
IDEF 2023’te yerini aldı

Projeleri ve organizasyonlarıyla Türk savunma 
sanayisine önemli katkılar sunan Ege Bölgesi Sanayi 
Odası, Uluslararası Savunma Sanayi Fuarı IDEF 
2023’te yerini aldı. 25-28 Temmuz 2023 tarihleri 
arasında İstanbul’da düzenlenen fuardaki EBSO 
standı, katılımcılar tarafından dört gün boyunca 
ziyaret edildi. EBSO Yönetim Kurulu Üyeleri Hüseyin 
Turhan ve Suha Kahraman ile EBSO Savunma Sanayi 
Çalışma Grubu Başkanı Mustafa Özkan, ziyaretçileri 
IDEF 2023 fuarındaki EBSO standında ağırladı.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, 
Romanya donanmasına ait yelkenli 
eğitim gemisi NS Mircea’nın İzmir 
limanına gelişi nedeniyle İzmir Romanya 
Başkonsolosluğu tarafından verilen 
resepsiyona katıldı. 1938 yılında üretilen 
ve üç ana yelken direğine sahip olan 
gemi, Türkiye Cumhuriyeti’nin yüzüncü yılı 
nedeniyle Türk limanlarını ziyaret edecek.

Ürün, Romanya’nın NS Mircea gemisinde 
düzenlenen resepsiyona katıldı
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Mayıs ayında tamamlanan 
seçimler sonrasında, Türkiye 
ekonomisinin makroekonomik 
göstergelerinde yaşanan sorunlara 
ivedi çözüm aranması sürecine 
girildi. Ekonomi yönetiminde 
değişikliklerle başlayan süreçte 
Eylülde yayınlanacak 2024-26 
dönemi Orta Vadeli Program 
için hazırlık çalışmaları başlatıldı. 
Haziranın ilk günlerinde, Hazine 
ve Maliye Bakanlığı’nda bakan ve 
yardımcıları ile Merkez Bankası’nda 
başkan değişiklikleri gerçekleştirildi. 
Cumhurbaşkanı yardımcılığına 
yeni kabinede yapılan atamanın 
da ekonomi yönetimi deneyimli 
olması, yeni ekonomi yönetimi ile 
koordineli çalışma yürütülmesinin 
beklendiği şeklinde yorumlandı. 
Hazine ve Maliye Bakanı ilk 
mesajında; önümüzdeki dönemde 
şeffaf, öngörülebilir, uluslararası 
standartlara uygun ve rasyonel 
politikalar izleneceğini açıkladı. 
Sayın Bakan ilk mesajının bir ay 
sonrasında, (henüz yazılı metin 
olarak açıklanmayan) programın;

• Mali disiplinin yeniden tesis 
edilmesi; (deprem etkisi hariç) 
bütçe açığının Maastricht kriterleri 
ile uyumlu bir seviyeye çekilmesi,

• Enflasyonun orta vadede tek 
haneye düşürülmesi için kademeli 
parasal sıkılaştırma ve enflasyon 
hedefi ile uyumlu gelirler politikası,

• Makro finansal istikrarı ve diğer 
tüm kazanımları kalıcı hale getirecek 
yapısal reformlar,

olmak üzere üç bileşeni olduğunu 

duyurdu. Aradan geçen 1,5 aylık 
dönemde; programın yapısal 
reformlar dışındaki bileşenleri 
kapsamında bazı adımlar atıldı. Mali 
disiplinin yeniden sağlanmasına 
dönük vergi artırıcı düzenlemeler 
ile parasal sıkılaştırmaya dönük 
TCMB’nin faiz artırma ve KKM 
hesaplarına zorunlu karşılık kararları 
alındı.

Mali disiplinin tesisi için 
vergi artışları
Ana hatları yukarıda belirtilen 

ve yeni OVP’de mali disiplini 
sağlamaya dönük gelir artırıcı 
önlemler çerçevesi içinde 
değerlendirilen (14 Temmuz 
2023 tarih ve 7456 sayılı kanun 
ve Cumhurbaşkanı kararları ile 
yapılan) ilk düzenlemeler aşağıda 
özetlenmiştir.

• 2023 için ödenecek motorlu 
taşıtlar vergisi tutarı kadar ve yine 
2023 yılında “Ek motorlu taşıtlar 
vergisi” ödenecek.

• Kurumlar vergisi oranı 2023’ten 
geçerli olmak üzere 5 puan artırıldı.

• Kurumlar vergisinde bazı 
(taşınmazlar ve fon gelirlerindeki) 
istisnalar kaldırıldı ya da 
sınırlandırıldı.

• Katma değer vergisi oranları 
artırıldı. %8 olan indirimli KDV oranı 
%10’a, %18 olan genel KDV oranı 
%20’ye, ağırlıklı olarak temizlik 
ürünlerinin yer aldığı %8 vergi 
oranına tabi temel ihtiyaç maddesi 
bazı mallarda KDV oranı %20’ye 
yükseltildi.

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

GÜNCEL EKONOMİ 
PROGRAMININ TEMEL 
BİLEŞENLERİ
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EGE’DEN

• ÖTV Kanununa ekli 
(1) sayılı listede yer alan 
akaryakıt, gaz, yağ, doğal 
gaz vd. kimyasalların maktu 
ÖTV tutarlarında, perakende 
fiyatları yaklaşık %25 
yükseltecek artışlar yapıldı.

• Tüketici kredilerinde %10 
olarak uygulanan Banka ve 
Sigorta Muameleleri Vergisi 
oranı %15’e çıkarıldı.

• Sürücü belgeleri dışındaki 
maktu “trafik harçları” %50 
artırıldı, yolcu beraberi ithal 
cep telefonlarından alınan izin 
harcı 20.000 TL’ye yükseltildi.

• Şans oyunları vergisinde 
oranlar birer kat artırılarak; 
müşterek bahislerde %10, at 
yarışlarında %14 ve diğer şans 
oyunlarında %20’ye çıkarıldı.

Mali disiplini sağlamaya 
dönük vergi artırımı 
düzenlemelerinde; yayımından 
itibaren ya da yayımından 
kısa bir süre içinde tahsil 
edilebilecek vergiler tercih 
edilmiştir. Depremin getirdiği 
ilave yüklere ek olarak seçim 
dönemi kararlarının ve 
vaatlerinin (2023 yılından 
başlayarak) artırdığı 
bütçe harcamalarının 
karşılanabilmesi için bütçenin 
gelir tarafında acele artış 
ihtiyacı doğmuştur. Bilindiği 
gibi 2023 yılında 659 milyar TL 
olarak öngörülen bütçe açığı 
hedefi, Haziran 2023 sonunda 
483,2 milyar TL’ye ulaşmış; altı 
aylık bütçe açığı, bir önceki 
yılın tamamında verilen -139 
milyar TL’lik açığın yaklaşık 3,5 
katı olarak gerçekleşmiştir. 
Bütçenin içinde bulunduğu 
bu durum nedeniyle, TBMM’de 
kabul edilen 1.119 milyar TL’lik 
ek bütçe ile 2023 yılı bütçesi 6 
trilyon TL’ye ulaşmıştır. 

Vergi artışlarının yanında 
mali disiplini sağlamada 
önemli bulduğumuz “kamuda 
tasarruf” konusunda ise 

vergi artışlarının ardından 
Hazine ve Maliye Bakanlığı’nca 
yayınlanan genelge ile kamu 
kurumlarından, (deprem 
kaynaklı harcamalar hariç) 
tüm harcamaların gözden 
geçirilmesi istenmiştir. Artırılan 
vergilerle vatandaşın ve 
işletmelerin yükünü artırmak 
bu vergileri ödeyenler 
bakımından gelir kaybıdır, 
ilave yüktür, katlanılacak özveri 
demektir. Benzer özverinin, aynı 
ciddiyetle her kurumda ve her 
kademede kamu harcamaları 
tarafında da görülmesi, 
gösterilmesi gerekir.

Dezenflasyon hedefli 
parasal sıkılaştırma
Haziran başında TCMB’de 

yapılan başkan değişikliği 
sonrasında, önceki dönem 
para politikalarının ekonomiyi 
ve finans sistemini olumsuz 
etkilediği değerlendirilerek; 
enflasyon beklentilerinin 
çıpalanması, dezenflasyonun 
en kısa sürede tesisi ile 
fiyatlama davranışlarındaki 
bozulmanın kontrol altına 
alınması için parasal 
sıkılaştırma süreci başlatılmıştır. 

Başkan değişikliği sonrası 
yapılan iki PPK toplantısında 
alınan kararlarla, politika faizi 
(Haziranda 6,5; Temmuzda 
2,5) 9 puan artırılarak %17,5’e 
yükseltilmiştir. Ayrıca, KKM 
hesaplarına getirilen %15 
zorunlu karşılık uygulaması ile 
kredi hacminin düşürülmesi; 
tüketici kredilerinde BSMV 
artışı ve diğer vergi artışları 
ile de tüketim harcamalarının 
kısılması amaçlanmıştır. 
Temmuz toplantısı karar 
özetinde; ücretlerde artış, 
kurların yükselişi ve fiyat 
artırıcı vergisel düzenlemelerin 
enflasyonu olumsuz 
etkileyeceği öngörüsüne vurgu 
yapılmıştır.

Sonuç olarak; seçim sonrası 
ekonomi programının maliye 
politikası boyutunda hızlı 
düzenlemeler yapılırken, para 
politikası boyutunda radikal 
değişim gerçekleştirildi. Her iki 
alanda önümüzdeki günlerde 
ilave düzenlemeler yapılması 
ve kararlar alınması da 
beklenti dahilindedir. Yapısal 
reformlar konusunda ise Eylül 
başında yayınlanacak yeni 
OVP’yi beklemek gerekecektir.
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GİRİŞ
İş kazası ya da meslek hastalığı 

durumunda meydana gelen zarar, 
SGK tarafından tazmin edilse de, 
sigorta kapsamını aşan zararlar 
şartları varsa işverenden talep 
edilebilir. Keza SGK’da işçiye ödediği 
tutarı işverene rücu edebilir. 
Özellikle çok sayıda işçinin istihdam 
edildiği ve riskli işlerin yapıldığı 
işyerlerinde, meydana gelen zararın 
büyüklüğü karşısında ödenmesi 
gereken tazminat, işverenin ticari 
hayatını zora sokabilir, ticari 
faaliyetini sonlandırmasına neden 
olabilir. Bu tarz rizikolar karşısında 
işverenin, işveren sorumluluk 
sigortası yaptırma yolu ile maddi 
külfetini azaltabilmesi mümkündür.

Bu çalışmada, işveren 
sorumluluk sigortasının tanımı ve 
kapsamını inceleyeceğiz.

I. SORUMLULUK 
SİGORTASININ TANIMI

Sorumluluk sigortası, sorumluluk 
karşısında meydana gelen 
ekonomik sonuçların, prim 
karışlığında, sigorta ettirenin 
malvarlığının güvence altına 
alınmasını ifade eder. Sorumluluk 
sigortası, pasifin sigortasıdır yani 
sigorta ettirenin malvarlığının pasif 
(borç) kısmını güvence altına alır.

II. İŞVEREN SORUMLULUK 
SİGORTASININ KAPSAMI

İşveren sorumluluk sigortası 
genel şartları madde 1 hükmü 
şöyledir:

“İşbu poliçe, işyerinde meydana 
gelebilecek iş kazaları sonucunda 

işveren üzerine düşecek hukuki 
sorumluluk nedeniyle, işverene 
bir hizmet akdi ile bağlı ve Sosyal 
Sigortalar Yasasına tabi işçiler veya 
bunların hak sahipleri tarafından 
işverenden talep edilecek ve 
Sosyal Sigortalar Kurumunun 
sağladığı yardımların üstündeki ve 
dışındaki tazminat talepleri ile yine 
ayni Kurum tarafından işverene 
karşı iş kazalarından dolayı ikame 
edilecek rücu davaları sonucunda 
ödenecek tazminat miktarlarını, 
poliçede yazılı tutarlara kadar 
temin eder. 

Sigortacı ayrıca bu sigorta 
ile ilgili olarak bir dava açılması 
halinde hükmolunan mahkeme 
masrafları ile avukatlık ücretlerini 
ödemekle yükümlüdür. Şu kadar 
ki hükmolunan tazminat, sigorta 
bedelini geçerse sigortacı, avukatlık 
ücreti dahil dava masraflarına, 
ancak sigorta bedeli nispetinde 
iştirak eder.”

Maddeden görüldüğü üzere, 
iş kazası durumunda SGK’nın 
yardımının üzerindeki veya dışındaki 
tutar, işveren sorumluluk sigortası 
kapsamında mütalaa edilecektir. 
SGK tarafından karşılanan 
kısım, sigorta kapsamına dâhil 
değildir. Keza “meslek hastalıkları 
sonucunda ortaya çıkan tazminat 
talepleri ile manevi tazminat 
talepleri, işveren sorumluluk 
sigortasının teminat kapsamına 
kural olarak girmemektedir ”. 
Ancak taraflar isterse, genel şartlar 
madde 2 mucibince sözleşmede 
bunların teminat kapsamında 
olduğunu düzenleyebilirler. 

HUKUK

İŞVEREN SORUMLULUK İŞVEREN SORUMLULUK 
SİGORTASI VE KAPSAMISİGORTASI VE KAPSAMI

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı
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Özet
İşveren sorumluluk 

sigortasının kapsamındaki 
haller:

1. İş kazası sonucu SGK’nın 
yaptığı yardımları aşan 
zararlar.

2. SGK’nın işverene rücu 
etmesi.

3. Dava masrafları ve 
avukatlık ücreti.

İşveren sorumluluk 
sigortasının kapsamına 
girmeyen haller:

1. SGK’nın yardımının 
üzerindeki tutarlar.

2. SGK teminatı dışındaki 
tutarlar.

3. Meslek hastalığı sonucu 
meydana gelen tazminatlar 
(taraflar isterse bunu sözleşme 
ile teminat kapsamına 
alabilirler).

4. Manevi tazminat talepleri 
(taraflar isterse bunu sözleşme 
ile teminat kapsamına 
alabilirler).

III. TEMİNAT LİMİTİ
Sigorta ile teminat altına 

alınacak tutar, kaza ya da işçi 
sayısına göre belirlenir .

Sigortacı, sigorta 
poliçesindeki bedel kadar 
ödeme yapabilir. Sigorta 
poliçesindeki limitleri aşan 
tutarlar sigortacı tarafından 
karşılanmaz. İşçi tarafından 
teminatı aşan bir tazminat 
talebinde bulunulmuşsa, aşan 
kısmın işverence ödenmesi 
gerekecektir. 

IV. TARAFLARCA AKSİ 
KARARLAŞTIRILMADIKÇA 
TEMİNAT DIŞINDA KALAN 
HALLER

Bunların aksi sözleşmede 
belirtilmedikçe teminat 
kapsamı dışındadır. İşveren 
Sorumluluk Sigortası Genel 
Şartları’nın 2. maddesine göre:

“1- İşçilerin, işverence 

sağlanan bir taşıtla işin 
yapıldığı yere toplu olarak 
getirilip götürülmeleri 
sırasında, 

2- İşçilerin, işveren 
tarafından görev ile başka bir 
yere gönderilmesi yüzünden 
asıl işini yapmaksızın geçen 
zamanlarda meydana gelen 
iş kazaları, 

3- Türkiye Cumhuriyeti 
sınırları dışında meydana 
gelen iş kazaları, 

4- Meslek hastalıkları 
sonucunda vaki olacak 
tazminat talepleri, 

5- Manevi tazminat 
talepleri.”

Taraflar anlaşarak bunları 
sigorta poliçesi kapsamına 
alabilir. Aksi halde teminat 
kapsamı dışındadır.

V. KESİN OLARAK 
TEMİNAT DIŞINDA KALAN 
HALLER

İşveren Sorumluluk Sigortası 
Genel Şartları’nın 3. Maddesine 
göre şu haller kesin olarak 
teminat kapsamı dışındadır. 
Bunlar şöyledir:

“a) Kasden ika olunan 
veya bilerek sebebiyet verilen 
olaylar sonucu doğacak 
zarar ve ziyan talepleri, b) Bir 
mukavelenin ifasına veyahut 
hususi bir anlaşmaya dayanıp, 
sigortalının kanuni sorumluluk 
ölçüsünü aşan talepler, c) 
Harp, her türlü harp olayları, 
istila, yabancı düşman 
hareketleri, çarpışma (harp 
ilan edilmiş olsun, olmasın) iç 
harp, ihtilal, isyan, ayaklanma 
ve bunların gerektirdiği inzibati 
ve askeri hareketler sebebiyle 
meydana gelen bütün ziya ve 
hasarlar, d) İşverenin iştigal 
konusu dışında kalmak şartı ile, 
herhangi bir nükleer yakıttan 
veya nükleer yakıtın yanması 
sonucu nükleer artıklardan 
veya bunlara atfedilen 

sebeplerden husule gelen 
iyonlayıcı radyasyonların veya 
radyoaktivite bulaşmalarının 
ve işverenin iştigal konusu 
içinde olsun veya olmasın 
bunların getirdiği askeri ve 
inzibati tedbirlerin sebep 
olduğu bütün ziya ve hasarlar 
bu bentte geçen yanma 
deyimi kendi kendini idame 
ettiren herhangi bir nükleer 
ayrışım “fission” olayını 
kapsayacaktır. e) 3713 sayılı 
Terörle Mücadele Kanununda 
belirtilen terör eylemleri ve bu 
eylemlerden doğan sabotaj 
ile bunları önlemek ve etkilerini 
azaltmak amacıyla yetkili 
organlar tarafından yapılan 
müdahaleler sonucunda 
meydan gelen zararlar.”

Önemi nedeniyle b 
bendine dikkat çekmek 
istiyoruz. Mezkûr hükme göre, 
“Bir mukavelenin ifasına 
veyahut hususi bir anlaşmaya 
dayanıp, sigortalının kanuni 
sorumluluk ölçüsünü aşan 
talepler” teminatın mutlak 
olarak dışındadır. “İşverenin 
bir toplu veya bireysel iş 
sözleşmesi ile meydana 
gelecek bir iş kazası nedeniyle 
genel hükümlere göre üzerine 
düşen yükümlülüklerden daha 
fazlasını üstlenmiş olması 
halinde, bu yükümlülükleri 
aşan talepler sigorta 
kapsamında olmayacaktır.”

İşverenin kasten verdiği 
zararlar da teminat kapsamı 
dışındadır. Nitekim TTK 
m.1429/1 hükmüne göre, 
“sigorta ettiren, sigortalı 
ve tazminat ödenmesini 
sağlamak amacıyla bunların 
hukuken fiillerinden sorumlu 
oldukları kişiler, rizikonun 
gerçekleşmesine kasten 
sebep oldukları takdirde, 
sigortacı tazminat borcundan 
kurtulur ve aldığı primleri geri 
vermez.”
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Haziran 

ayı Meclis toplantısında 
yaptığı açılış ve Başkanlık 
sunuşlarında toplantının 
İzmir Atatürk Organize Sanayi 
Bölgesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Cenk Karace’nin daveti üzerine 
OSB’de yapıldığını belirterek 
nazik daveti için Karace’ye ve 
Yönetim Kuruluna teşekkür etti.

EBSO’nun hizmet binasının 
temel atma törenini 
gerçekleştirmiş olmanın 
mutluluğunu yaşadıklarını 
dile getiren Gökçüoğlu, 
“Binamızın belirlenen sürede 
tamamlanması temennisiyle 
hayırlı uğurlu olmasını 
diliyorum. 2000’li yılların 
başından bugüne kadar 
emeği geçen Meclis Üyelerimiz 

içinde, aramızdan ayrılanları 
rahmetle anıyorum; sağ 
olanları emeklerinize sağlık 
diyerek saygıyla selamlıyorum 
ve Meclisimiz adına hepsine 
teşekkür ediyorum” dedi.

Piyasalarda 
dalgalanma
İki turda tamamlanan 

seçimlerin sonucunda 
Bakanlar Kurulunun 
görevine başladığını belirten 
Gökçüoğlu, “Seçimler 
dolayısıyla kaybedilen zamanı 
düşündüğümüzde, her bir 
bakanın gündemi oldukça 
yoğun. Piyasalardaki her 
dalgalanma, sofradaki, 
fabrikadaki yangını daha da 
körüklemektedir. O nedenle 
ekonomi yönetimini zorlu bir 
dönem beklerken, sanayiciler 

olarak bizler de bilinmezler 
içinde doğru adımlar atmaya 
çalışıyoruz. Ümit ederiz ki iş 
dünyası olarak bu zorlu süreci 
en az hasarla atlatırız” diye 
konuştu.

EBSO Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi
EBSO’nun geliştirdiği AB 

projesinin birinci fazı olan 
Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Sektörel Mükemmeliyet 
Merkezi’nin ortaya çıkması 
sürecinde Yönetim Kurulu 
görevlendirmesi ile Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
olduğu dönemde sürecinde 
çalışmalarda bulunduğunu 
belirten Gökçüoğlu, “EBSO 
Sektörel Mükemmeliyet 
Merkezimizin açılışını geçen 
hafta gerçekleştirdik. Bu 

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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merkez, başta bulunduğu 
İzmir Çınarlı Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi 
olmak üzere ülke çapında 
tüm öğretmenlerimizin ve 
öğrencilerin teknik gelişimine 
büyük katkı sağlayacaktır. 
Toplamda 1,3 milyon Euro’luk 
projenin yaklaşık 500 bin 
Euro’luk birinci kısmı olan 
merkezimiz, Odamıza hayırlı 
ve uğurlu olsun. Bu süreçte 
hedef koyduğumuz protokol 
okulu Çınarlı Meslek Lisesi’nin 
Türkiye’de birinci meslek lisesi 
olması ve bu süreç sonunda 
da CNC’lerde kullanılan 
servo motorları üretmesi 
hedefiyle projemiz umarız ki 
tamamlanacak, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası da bu noktada 
farkını göstermiş olacak” 
ifadesini kullandı.

Yorgancılar’a tebrik
Gökçüoğlu, gerçekleştirilen 

genel kurul sonucunda 
yeniden TOBB Yönetim Kurulu 
Başkanlığına seçilen M. 
Rifat Hisarcıkloğlu’nu tebrik 
etti. Gökçüoğlu ayrıca bu 
dönem ikinci kez Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
olarak EBSO’yu gururlandıran 
Yönetim Kurulu Başkanı 

Ender Yorgancılar’ı da 
gönülden kutladığını belirterek 
başarılar diledi. Gökçüoğlu, 
“Oda tarihimizde ilk defa 
aynı isim üç dönem Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 
Yönetim Kurulunda görev 
alma başarısını göstermiştir. 
TOBB tarihinde bir ilke imza 
atarak İzmir’den bir kadın 
başkanın, Sayın Işınsu 
Kestelli’nin Yönetim Kurulu 
üyesi olmasından dolayı da 
çok mutlu oldum. İzmir, bu 
çalışma dönemine damgasını 
vurmuştur. İş dünyamıza hayırlı 
olsun” dedi.

Gökçüoğlu, “Diğer bir 
kadın başkan ise, Türkiye 
Cumhuriyeti Merkez 
Bankası’nın tarihine geçerek 
başkanlık koltuğuna oturan Dr. 
Hafize Gaye Erkan olmuştur. 
Kendisini tebrik ediyor, 
başarılar diliyorum. Ülkemizin 
ihtiyaç duyduğu akılcıl 
politikaları Başkanlığı süresince 
uygulamasını temenni 
ediyoruz” diye konuştu.

Gökçüoğlu, uluslararası 
ilişkilere önemli katkılarda 
bulunan bilim insanlarını 
onurlandırmak üzere Dünya 
Bilimler Akademisi tarafından 
dört yılda bir verilen Bilim 

Diplomasisi Ödülü’nü 
Türkiye’de alan ilk bilim insanı 
olan İzmir Yüksek Teknoloji 
Enstitüsü Rektörü Yusuf Baran’ı 
kutladı ve başarılar diledi. 
Gökçüoğlu ayrıca 2022-
2023 eğitim döneminde 
ilk mezunlarını veren Özel 
Kemalpaşa OSB Zülfü Mevlüt 
Çelik Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi öğrencilerini tebrik etti 
ve OSB’nin ihtiyaç duyduğu iş 
gücünün yıllarca bu okuldan 
sağlanmasını temenni etti.

EBSO Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu, ayrıca 
sekiz yılın ardından İzmir’e 
final mutluluğu yaşatan Pınar 
Karşıyaka Basketbol Takımını, 
futbolda Lig Şampiyonluğunu 
kazanan Galatasaray Takımını, 
İzmir’in ev sahipliğinde 
gerçekleşen Ziraat Türkiye 
Kupasını kazanan ve kupa 
orucunu bozan Fenerbahçe 
Futbol Takımını tebrik etti ve 
iki takıma da Süper Kupa 
finalinde başarılar diledi.

Gökçüoğlu, EBSO’nun 
kamuoyuyla paylaştığı 2022 yılı 
Üretimden Satışlara Göre 100 
Büyük Sanayi Kuruluşu listesine 
giren EBSO üyesi firmaları 
tebrik etti ve Meclis Üyelerinin 
Kurban Bayramını kutladı.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

EBSO Meclisi’nin Haziran 
ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasında EBSO’nun yeni 
hizmet binasının temelini 
atmanın sevincini yaşadıklarını 
belirterek “Bugün bizim 
için çok özel ve önemli bir 
gün. Kurucusu olduğumuz 
İAOSB, bugün 60 bin kişinin 
çalıştığı bir organize sanayi 

bölgesi haline geldi, büyüdü, 
hayırsever iş adamımız Nedim 
Uysal ağabeyimiz sayesinde 
çok güzel bir meslek lisesi 
sahibi oldu. Odamız organize 
sanayi bölgelerini kurdu, 
babalık görevini yaptı; şimdi 
de çocuklar büyüdü ve o 
çocuklar babalarına bakar 
durumuna geldi. Burada güzel 
bir eser ortaya çıkartacaklar. 
Bizden sonra gelecek değerli 
yöneticiler, Meclis Üyelerimiz, 

Başkanlarımız, orada 
İzmir’imizin daha iyi seviyelere 
gelebilmesi için çaba sarf 
edecekler. Hedef belli, hedef 
ülkenin büyümesi, kalkınması, 
kişi başı gelirimizin artması. 
Bunun için hep beraber 
uğraşıyoruz, çalışıyoruz, 
koşturuyoruz ve koşturmaya 
da devam edeceğiz” dedi.

Meclis toplantısından 
önce İAOSB Yönetim Kurulunu 
ziyaret ettikleri bilgisini veren 

Yorgancılar: “Sanayicinin beklentisi 
makul faiz, enflasyonla mücadele ve 

risk priminin düşmesi”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, sanayicilerin yeni ekonomi 
yönetiminden önemli beklentileri olduğunu belirterek, “Başta Sayın 
Cumhurbaşkanımız olmak üzere yeni bakanlarımızın tamamına başarılar 
diliyorum. Ülkemizin önemli ve çözülmesi gereken konuları var, bu konularla 
ilgili yapılacak olan çalışmalarda bizim de elimizden gelen katkıyı koymaya her 
zaman hazır olduğumuzu buradan bir kez daha ifade etmek istiyorum” dedi.
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Yorgancılar, “Ben burada başta 
Cenk Karace Başkanımıza, 
geçmiş dönemde bu işe 
emek veren Hilmi Uğurtaş 
Başkanımıza ve yönetim 
kurullarına teşekkürlerimi 
sunuyorum. Bir özel teşekkürüm 
Sayın Kemal Çolakoğlu ile 
Sayın Salih Esen Başkanlarıma 
olacak. Çünkü onlar bu işin 
Meclis’teki onay gününde 
altına imzasını atan insanlardı. 
Ama şöyle bir gururumuz da 
var: Bu Odada bulunan birçok 
arkadaşımın da Odamızın 
kurmuş olduğu 20’ye yakın 
organize sanayi bölgesinin 
altında imzası vardır. Yaptığınız 
en büyük hayırlardan biri bu, 
çünkü kayıt dışı ekonomiyi, 
kayıt dışı istihdamı önleyecek 
en önemli üretim merkezleri, 
organize sanayi bölgeleridir. 
Umuyoruz ki önümüzdeki yıl 23 
Nisan’da yeni hizmet binamızı 
hep birlikte açmak nasip olur” 
diye konuştu.

“Gümrük Birliği 
güncellenmeli”
4’üncü Grup Kurutulmuş, 

Dondurulmuş Meyve ve 
Sebze İşleme Sanayi Meslek 
Komitesi Başkanı Eli Alharal’ın 
komitesiyle ilgili yaptığı 
sunumda önemli noktalara 
temas ettiğini ifade eden 

Yorgancılar, “Bunlardan bir 
tanesi de serbest ticaret 
anlaşmalarıdır. Bu kürsüden 
serbest ticaret anlaşmalarının 
arttırılması gerektiğini hep 
dile getirdim. Türkiye olarak 
bizim şu an 22 serbest ticaret 
anlaşmamız var. Rakam 
olarak çok, ama bunlar büyük 
oranda Kosova ve Moldova 
gibi ekonomileri küçük ülkelerle 
yapılmış serbest ticaret 
anlaşmaları. Bu açıdan en 
büyük anlaşmamız Avrupa 
Birliği’yle. Ne yapılması 
gerektiğini herkes söyledi, 
ben de söyledim, bir 
daha söyleyeyim; Gümrük 
Birliği’nin güncellenmesi 
gerekiyor. Çünkü biz masada 
değiliz, bizim gıyabımızda 
karar alınıyor ve ‘bunu 
uygulayacaksınız’ deniyor. 
Sonra da Türkiye bunu uygular 
hale geliyor. Biz Gümrük Birliği 
Anlaşmasını imzaladığımızda, 
Avrupa Birliği’ne girdiğimizi 
zannettik, en büyük hata 
buydu. İleride önümüze 
çıkacak faturayı o gün 
göremedik, ama bugün bunun 
sıkıntısını yaşar durumdayız” 
ifadesini kullandı.

Dünyada NAFTA ve TTIP 
gibi benzer anlaşmaların 
bulunduğuna da dikkat çeken 
Yorgancılar, “Bu anlaşmalar 

küresel ticaretin daha da 
bloklaşmasına sebep oluyor. 
Biz bunların dışında kaldığımız 
müddetçe, bu bloklarda yer ve 
rol almamız imkânsız oluyor. 
ABD’de senatörlerle Türkiye 
ve Amerika bir serbest ticaret 
anlaşması yapabilir mi diye 
tartışırken bize dedikleri şu 
oldu; ‘Siz Gümrük Birliği’nin 
tarafısınız, dolayısıyla biz 
Gümrük Birliği’yle bir anlaşma 
yaptığımızda buna zaten 
dahil olacaksınız.’ Şimdi 
böyle bir durum söz konusu 
olamaz; böyle bir durum, bizim 
ülkemizin geleceğiyle ilgili 
olumlu bir karar değil. Bu, bizim 
direkt olarak mal satabilme 
imkânımızın önüne geçen 
engellerden bir tanesidir. Onun 
için umuyoruz ki bu dönemde 
Hükümetimiz tarafından 
serbest ticaret anlaşmalarının, 
tercihli satış anlaşmalarının 
daha geliştirilmesi, mevcutların 
da güncellenmesiyle ilgili 
çalışmalar yapılır. Yeni Ticaret 
Bakanımız Sayın Ömer Bolat 
ile beş yıla yakın bir süre aynı 
yönetim kurulunda çalıştım, 
çok yakın dostumdur. Bayram 
ertesinde de kendilerini ziyaret 
edeceğiz ve gündemimizde 
olan bu ve bunun gibi konuları 
paylaşacağım” dedi.

MECLİS

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Haziran EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Haziran 
ayı Meclis toplantısı öncesinde İAOSB Yönetim Kurulunu ziyaret etti.ayı Meclis toplantısı öncesinde İAOSB Yönetim Kurulunu ziyaret etti.
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Yeni dönemde üretim 
ve ekonomi
Seçimlerin geride kaldığı-

nı ve Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın ikinci turda 
halkın oylarının yüzde 50’den 
fazla bölümünü alarak yeniden 
Cumhurbaşkanı seçildiğini ifa-
de eden Yorgancılar, “Kabine-
miz de açıklanmış bulunuyor. 
Kabineye baktığımızda Kültür 
ve Turizm ile Sağlık Bakan-
larımızın dışında tamamının 
yenilendiğini görüyoruz. Başta 
Sayın Cumhurbaşkanımız ol-
mak üzere yeni bakanlarımızın 
tamamına başarılar diliyorum. 
Ülkemizin önemli ve çözül-
mesi gereken konuları var, bu 
konularla ilgili yapılacak olan 
çalışmalarda bizim de elimiz-
den gelen katkıyı koymaya 
her zaman hazır olduğumuzu 
buradan bir kez daha ifade 
etmek istiyorum” diye konuştu.

Yeni ekonomi yönetiminin 
nasıl olacağının sanayiciler 
tarafından en çok merak edi-
len konuların başında geldi-
ğini vurgulayan Yorgancılar, 
“Öncelikle ekonomiyi ve plan-
lamayı bilen, daha önceki bu 
konularda çalışmış ve tecrü-
beli bir isim olan Sayın Cev-
det Yılmaz’ın Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı olarak Cumhurbaş-
kanımızca uygun görülmüş 
olması, bugünkü ortamda 
ülkemiz açısından önemli bir 
şanstır. Hazine ve Maliye Baka-
nı olarak da yine bu görevde 
daha önce de çalışmış, Bakan-
lığı yakinen bilen Sayın Mehmet 
Şimşek atandı. Bizim de sürekli 
olarak yakın ilişki içinde olaca-
ğımız yeni Ticaret Bakanımız 
da Sayın Ömer Bolat oldu. 
Yeni Sanayi Bakanımız, geçen 
dönem Bakan Yardımcısı olan 
Sayın Fatih Çakır. Tarım ve Or-
man Bakanımız Sayın İbrahim 
Yumaklı. Enerji Bakanımız Sayın 
Alparslan Bayraktar. Merkez 

Bankası Başkanlığına da he-
pimizin basından takip etmiş 
olduğu gibi uluslararası finans 
konularında tecrübeli, Ameri-
ka’da önemli fonları yönetmiş 
genç bir hanımefendi olan 
Sayın Hafize Gaye Erkan atan-
dı. Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanımız da Sayın Vedat Işık-
han oldu. Aslında baktığımızda 
şu anda herkesin konsantre 
olduğu konu, ayın 22’sindeki 
faiz kararının ne olacağıdır. 
Uluslararası haberlere göre faiz 
oranlarıyla ilgili 10-15 rakamını 
bekleyen kimse yok. Herkesin 
düşüncesi 20-25 arasında 
bir rakam. Zaten bugün döviz 
kurunun geldiği nokta da bu 
faizleri kaldırabilecek seviyede-
dir. Zaten sistem bunu kendi-
liğinden yukarıya doğru çekti” 
ifadesini kullandı.

Finansmana erişim
İkinci önemli konunun ise 

uzun süredir sanayicilerin 
gündeminde olan finansmana 
erişim olduğunu belirten Yor-
gancılar, “Bankalar kredi vermi-
yor. Neden? Para mı yok, yoksa 
faiz oranı mı uygun değil? Özel 
ve devlet bütün bankalarda 
para var. 2001 kriziyle bugünkü 
ortamı karşılaştırdığımızda, şu 
anda çok iyi durumdayız. O za-
man gayri safi yurt içi hasılanın 
yüzde 70’ine kadar borçluyduk, 
bugün bu oran 21-23 seviye-
lerinde. Bankalar düşük faizli 
kredi verdiği takdirde 8,5-9’lu 
Hazine bonosu almak mec-
buriyetindeler, kredi verme-
melerinin altında bu yatıyor. 
Toplantıdan evvel bir arkada-
şımın söylediğini aktaracak 
olursam, şu an piyasada yüzde 
30’larla kredi faizi bulunabi-
liyor, öte yandan yüzde 45’le 
mevduat var. Kredibiliteniz 
varsa yüzde 30 ile kredi alırsınız, 
yüzde 5 stopajını düştüğünüz 
zaman yüzde 43 ile mevduata 

verirsiniz 13 puan farkla para 
kazanırsınız, böyle bir durum 
olamaz. İşte bundan dolayı 
para bulunamıyor. Banka da 
biliyor verdiği kredinin mevdu-
ata yatırılabileceğini. Dolayı-
sıyla yapılması gereken, bunun 
tamamen piyasa şartlarına 
uygun bir faiz oranına gelme-
si ve sistemin devam ederek 
geçmişte olduğu gibi yürüme-
sidir” dedi.

Sanayicilerin 
beklentileri
Üreten insanların faiz kararı 

ile birlikte enflasyon ile etkin 
bir mücadeleyi ve Türkiye’nin 
yabancı sermayeyi alabilmesi 
için CDS priminin makul 
seviyelere inmesi için çalışma 
yapılmasını beklediğini 
ifade eden Yorgancılar, 
“CDS primi, bugün 470-500 
aralığında seyrediyor. Biz 
bir yıl içinde CDS primimizi 
200-250’ye, enflasyonu 
20’li rakamlara indirmeliyiz. 
Her zaman istediğimiz 
şey, öngörülebilirlik. Buna 
dönük bir takvim açıklandığı 
takdirde biz daha rahat yol 
yürürüz. Yeni Hükümetimizden 
beklentilerimizden bir tanesi 
de Avrupa Birliği’yle olan 
ilişkilerimiz çerçevesindeki 
vize konusudur. Bu durum 
herkesin ortak şikâyetidir ve 
konunun mutlaka ve mutlaka 
çözülmesi gerekmektedir. 
Merkez Bankası Başkanımız 
Sayın Gaye Erkan’dan en 
büyük beklentimiz, Merkez 
Bankası’nın kuruluşundaki 
ana amaçlardan bir tanesi 
olan fiyat istikrarını sağlamak 
görevidir. Merkez Bankası’nın 
piyasadaki esas görevi, fiyat 
istikrarını sağlamaktır. Onu da 
başarıyla yapacağını ümit 
ediyorum ki iz bırakan bir 
Merkez Bankası Başkanımız 
olsun” diye konuştu.
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TOBB’da yeni dönem
Türkiye Odalar ve Borsa-

lar Birliği’nde seçim sürecinin 
geride kaldığını dile getiren 
Yorgancılar, “79’uncu Genel 
Kurul’da Odalar Birliği Başkanı-
mız Sayın M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
tekrar Yönetim Kurulu Başkanı 
seçildi. Ben de kendisinin te-
veccühüyle Yönetim Kuruluna 
girdikten sonra yaptığımız ilk 
görev bölümünde Yönetim Ku-
rulu Başkan Yardımcısı olarak 
görev aldım. Odamızı temsilen 
ilk defa bir Başkanın üç dö-
nem TOBB Yönetim kurulunda 
bulunması ve bunun iki döne-
minde Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcılığı görevi olması hem 
İzmir için, hem Odamız için 
önemli bir şanstır. Bu arada, İz-
mir Ticaret Borsası Başkanımız 
Işınsu Hanım da yönetime se-
çildi, o da bizim açımızdan çok 
önemli ve olumlu bir gelişme. 
Mahmut Özgener Başkanıma 
da geçtiğimiz dört yıl için ve 
yapmış olduğu çalışmalardan 
dolayı burada bir kez daha te-
şekkür ediyorum. Kendisi hem 
yurt içinde, hem yurt dışında 
çok önemli görevlerde bulun-
du” ifadesini kullandı.

“Büyümek güzel, ama 
bu rakamlarla değil”
Haziran ayında yayınlanan 

raporlardaki küresel büyü-
meye ilişkin verilere bakıldı-

ğında 2023’te genel olarak 
bir yavaşlama beklentisinin 
olduğunu belirten Yorgancılar, 
“Hem OECD, hem de Dünya 
Bankası açıklamaları bu min-
valde. Türkiye olarak bizi sınırlı 
bir büyümenin beklediği ifade 
ediliyor. Dünya Bankası küresel 
ekonomideki büyüme beklen-
tisini 3,1’den 2,1’e, Euro Bölgesi’ni, 
3,5’tan binde 4’e, Çin’i 3’ten 
5,6’ya çekti. Pozitif revize edilen 
sadece Çin var. OECD’nin açık-
laması da aynı şekilde. Hem 
OECD’de, hem de Dünya Ban-
kası’nda Amerika Birleşik Dev-
letleri, Euro Bölgesi ve küresel 
ekonomide bir düşüş beklentisi 
söz konusu. Türkiye’ye bakacak 
olursak; geçen sene gerçek-
leştirdiğimiz 5,6’dan sonra bu 
yıl için OECD 3,6, Dünya Ban-
kası 3,2 büyüyeceğimizi ifade 
ediyor. Tabii ki büyümek güzel, 
ama bu rakamlara değil. Biz, 
en az yüzde 5 ile 5,5 bandında 
büyümemiz halinde mevcut 
işsizlik oranımızı koruyabiliriz. 
Bunu buradan hep dile getir-
miştim. Daha fazla büyümemiz 
lazım. Yüzde 6’nın, 6,5’un üze-
rinde, 7’nin üzerinde büyürsek 
işsizlik rakamlarımız da aşağıya 
inecektir” dedi.

İmalat sanayi üretim en-
deksindeki büyüme oranının 
yüzde 4 civarında olduğunu 
hatırlatan Yorgancılar, “Burada 
da yüzde 8’lerden, 10’lardan 
yüzde 4’e gerilediğimizi görü-

yoruz. Bundan sonraki süreçte 
de yüzde 4’ün altında büyüme 
beklentisi var. ABD’de Başkan 
Nixon döneminin Hazine Ba-
kanı John Connally, 1971 yılında 
Avrupa’ya yönelik olarak ‘Dolar 
bizim paramız, ama sizin soru-
nunuz’ demişti. 2018’den 2023’e 
kadar olan kur seyrine baktığı-
mızda kimin sorunu olduğunu 
çok açıkça görüyoruz. Geçmiş 
yıllarda Dolar-TL kurundaki 
değişim 600 gün ile 400 günde 
oluşuyordu, yani volatilite bu 
kadar fazla değildi. İş dünya-
sının ve hepimizin beklentisi 
de her zaman bu dalgalan-
manın mümkün olduğu kadar 
az olmasıdır, sistemi, piyasayı 
rahatsız etmeden, maliyetle-
ri çok arttırmadan olmasıdır. 
Ama 20 Aralık 2021 tarihinde 
başlayan kur korumalı mevdu-
at uygulaması ile dolar sadece 
bir günde 17’den 13’e düştü. 
Bir karar alınıyor ve bir günde 
17’den 13’e düşüyor. Günümüze 
geldiğimizde benzer şekilde üç 
günde de 20’den 23’e çıkıyor. 
O tarihlerde sizin yaptığınız bir 
ithalat varsa, 20 lira yerine 23 
liradan döviz öder hale geliyor-
sunuz. Bu da fiyatlandırmanıza 
yansıyor. Fiyata yansımasının 
sonucu da tabi ki enflasyon 
oluyor, zam oluyor” diye konuş-
tu.

İmalat sanayisi ile büyüme 
arasındaki makasın açılma-
ması için kurların en önemli 
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etken olduğunu dile getiren 
Yorgancılar, “Burada devreye 
girecek olan kurum Merkez 
Bankası’dır. Merkez Bankası’nın 
bu noktada yaptığı uygulama-
lar, alacağı kararlar son derece 
önemlidir. Bunu buradan bir 
kez daha vurgulamak istiyo-
rum. Biz, hep ‘Üretim yoksa kal-
kınmak hayaldir’ diyoruz, şartlar 
ne kadar zor olursa olsun üret-
meye devam ediyoruz. Ama 
önümüz açıldığı takdirde daha 
fazla işler yapabileceğimizi, 
büyütebileceğimizi de bugüne 
kadar ülke olarak ispatladık” 
ifadesini kullandı.

Sektör bazlı bankacılık
Sanayi ve Teknoloji Bakanı 

Mehmet Fatih Kacır’ın milli tek-
noloji hamlesi çerçevesindeki 
açıklamasını Meclis Üyeleriyle 
paylaşan Yorgancılar, “Kendisi 
KOBİ yatırım bankası kurul-
masıyla ilgili bir açıklamada 
bulundu. Biz burada hep ne 
dedik? Türkiye’nin yüzde 99,7’si 
KOBİ’dir dedik. Ben bu kürsüden 
ülkemizin bir KOBİ bankası-
na ihtiyacı olduğunu, bir KOBİ 
bakanlığına ihtiyacı olduğunu 
hep söyledim. Aslında ban-
ka hazırdır; Halk Bankası’nın 
adı KOBİ Bank yapıldığında 
bu durum gerçekleşir. Yatırım 
ve diğer konularla ilgili olarak 
KOBİ’lerin ihtiyacı olan kredinin 
şartları ve temini burada belir-
lenir. KOBİ’ler kaynak ihtiyaçları 
ile ilgili buraya müracaat eder. 
Sektör bazlı bankacılık yapıl-
ması gerekiyor; yani örneğin 
Ziraat Bankası’nın tarım dışında 
hiçbir kredi vermemesi ge-
rekiyor. Sektör bazlı gelişmek 
istiyorsak bunun finansmanını 
da sağlamamız gerekiyor. KOBİ 
bankası da umarız KOBİ ba-
kanlığı ile birlikte hayata geçer” 
dedi.

Yorgancılar, yeşil sanayi 
projeleriyle ilgili olarak Dünya 

Bankası tarafından alınacak 
fon kapsamında 450 milyon 
dolarlık önemli bir kaynak bu-
lunduğunu da belirterek, EBSO 
üyesi sanayicileri sadece yeşil 
sanayi yatırımlarında kullanıla-
bilecek olan bu fondan yarar-
lanmaya davet etti.

EBSO Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi
EBSO olarak geçtiğimiz 

dönemde Avrupa Birliği fon-
larıyla oluşturulan Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi’nin 
açılışını yaptıklarını ifade eden 
Yorgancılar, “Çınarlı Mesleki ve 
Teknik Anadolu Lisesi içerisinde 
yer alan bu merkezi çok önem-
siyorum. Açılış törenini yaptığı-
mız gün, Çınarlı mezunu olan 
üyelerimiz de bizlerle birlikteydi. 
Bu noktada eğiticilerin eğitimi 
odağında öğretmenlerimiz, 
ülkemizin diğer meslek lisele-
rinden buraya gelip eğitimler 
alarak kendi meslek liselerinde 
bunları uygulayacaklar. Çınar-
lı’daki bu merkezimizi ziyaret 
ederek neler yapıldığını, öğ-
rencilerin nasıl heyecan duy-
duklarını görmenizi çok arzu 
ederim. Burada emeği geçen 
herkese çok teşekkür ediyorum. 
Bu proje özelde yaklaşık 500 
bin Euro civarında, ama genel 
konseptinde 1,3 milyon Euro’luk 
bir projedir. Açılan merkez 500 
bin Euro’luk kısmını oluşturuyor” 
diye konuştu.

TOBB Ekonomi ve Teknoloji 
Üniversitesi bünyesindeki Garaj 
adlı merkezde tamamen Tür-
kiye’nin kaynaklarıyla oluştu-
rulan iki megavatlık su türbini 
ve kuantum bilgisayarı projesi 
olduğunu dile getiren Yor-
gancılar, “Bunu yapan çocuk-
larımızın bazıları meslek liseli. 
Bilgisayar projesinde çalışan 
çocuklarımız içinde de ABD’de-
ki MIT Üniversitesi’nden yüzde 
100 burslu davet alan genç-

lerimiz var. Çocuklarımız ‘ben 
ülkemi bırakıp gitmem’ diyor, 
Türkiye’de kuantum bilgisaya-
rının üretimiyle ilgili çaba sarf 
ediyor. Bunları neden paylaş-
tım? Ülkemizde güzel şeyler 
yapılıyor. Yeter ki çalışalım, bir 
ve beraber olalım” ifadesini 
kullandı.

Yorgancılar, EBSO Sektö-
rel Mükemmeliyet Merkezi’nin 
kurulması sürecinde verdiği 
katkılardan ötürü, o dönem Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı 
olan Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu’na teşekkür etti.

100 Büyük 
Sanayi Kuruluşu
EBSO’nun her yıl olduğu gibi 

bu yıl da Üretimden Satışlara 
Göre 100 Büyük Sanayi Kuruluşu 
çalışmasının sonuçlarını açık-
ladıklarını belirten Yorgancılar, 
“Burada temel göstergelerdeki 
değişim oranlarına baktığımız-
da, 2021’e göre borçları arttığını 
görüyoruz. Dikkatimizi çeken bir 
diğer nokta da geçtiğimiz yıl 
100 büyük firmanın 94’ünün kar 
beyan etmiş olması. Eskiden 
bu oran bu kadar yüksek de-
ğildi. Dış ticaret performansla-
rına baktığımızda da ihracatın 
arttığını görüyoruz. Bu sene de 
tablonun aynı şekilde devam 
etmesini ümit ediyorum” dedi.

Kınık’ta 
planlar onaylandı
Kınık Tarıma Dayalı İhtisas 

Organize Sanayi Bölgesi’nin 
genel yerleşim planı ve üst 
yapı modül projelerinin Ba-
kanlık tarafından onaylandığı 
bilgisini veren Yorgancılar, “Bu 
bizim için çok güzel bir haber. 
Kınık’ta tohum ve fide üretimi 
ile tıbbi ve aromatik bitkilerin 
üretimiyle ilgili bir organize 
sanayi bölgesi kuruluyor. Bu 
planların onaylanmış olması 
OSB’mizin gelişimi açısından 
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son derece önemli. Tarımın 
gelecek açısından ne kadar 
önemli olduğu buradan bir kez 
daha ifade etmek istiyorum” 
diye konuştu.

EBSO hizmet binaları
TOBB seçimleri nedeniyle 

Ankara’da bulunuyor olma-
sından ötürü iştirak edemediği 
Mayıs ayı Meclis toplantısında, 
EBSO hizmet binalarının inşa 
edilmesi sürecine ilişkin olarak 
bir komite kurulduğunu dile 
getiren Başkan Yorgancılar, 
“Verilen önergede Odamızın 
Meclis toplantılarında binalar-
la ilgili görüş ve bilgi verilmesi 
istenmiş haklı olarak. Şunu 
söylemek istiyorum; bizim 
Meclis gündemimizde her ay 
EBSO binalarıyla ilgili bir mad-
demiz oluyor. Sayın Başkan 
binalarla ilgili herhangi bir bilgi 
almak isteyen var mı diye her 
toplantıda soruyor. Geçmişte-
ki bütün Meclis tutanaklarına 
baktım, hiçbir arkadaşımız bir 
şey sormamış. Sormayınca 
da zaten devam eden bir iş 
olduğu için, biz de ayrıca bir 
aktarımda bulunmuyoruz. 
Çünkü iş zaten normal şekil-
de ve yolunda yürüyor. Ama 
siz bilgi istediğinizde bu bilgi 
aktarımını her zaman yaptık, 
hiçbir şeyi saklamadık bugüne 
kadar. Bir de komite kurulmuş 
bu konuda. İçtüzüğümüzün 
ilgili maddesine göre Yönetim 
Kurulu, Meclis’in kurduğu çalış-
ma komitelerine oy kullanma 
hakkı olmayan bir üye tayin 
ediyor ve biz de kurulan bu 
komitede Sayın Haydar İnaç’ı 
görevlendirdik. Bildiğiniz gibi 
binalarımızdan birinin teme-
lini hayırlısıyla attık. Kasım 
ayı Meclis toplantımızda da 
diğer binamızın projeleriy-
le ilgili Sayın İnaç detaylı bir 
sunum yaptı. Orada siz dört 
kat bodrumu iki kata indi-

rin dediniz, oyladık ve sizlerin 
oylarıyla iki kata indirdik. Sonra 
proje çizimleri devam etti ve 
bunların hepsi hakkında sizleri 
bilgilendirdik. Bu binamızla 
ilgili olarak Ocak ayında bir 
meblağ alarak yıkım şirketiyle 
anlaştık ve Aralık ayı Meclis 
toplantısında da yıkım süreci 
hakkında bilgi verildi. Verilmesi 
gereken bilgi neyse zamanın-
da veriyoruz, bunu bilin. Ama 
yine de öğrenmek istediğiniz 
şey varsa her zaman sorma 
hakkınız var. Böyle bir Meclis 
komitesi kurulmasından yöne-
timin rahatsız olduğu şeklinde 
bir konuşma olmuş, ben hiçbir 
şeyden rahatsız olmam, ben 
açığım. Sorun, hesabım açık, 
istediğiniz şeyin cevabını her 
zaman veririm. Çünkü bu Oda 
hepimizin, yapılan işler de 
hepimizin, hatasıyla, sevabıyla 
beraber bu başarıyı kutla-
yacağız, bugün Cenk Karace 
kardeşimizin yaptığı işte ba-
şarıyı hep birlikte kutladığımız 
gibi” ifadesini kullandı.

6 Şubat depremi 
nedeniyle yıkım firmasının 
ekipmanlarının büyük 
oranda deprem bölgesine 
gittiği ve binanın merkezi 
konumundan ötürü yıkım 
çalışmaları için gece saatleri 
dışında izin alınamadığını 
belirten Yorgancılar, “Firmaya 
bir ay daha süre vereceğiz. 
Tahminimiz, Temmuz sonunda 
yıkımın biteceği yönünde. 
Zaten o zaman projeler de 
bitmiş olacak, büyük bir kısmı 
çizildi. Her seferinde aklımıza 
yeni bir şey geliyor ve haklı 
olarak değiştirmek istiyoruz. 
Son halini verdiğimizde 
buraya getireceğim ve sizlere 
göstereceğim. Hiç merak 
etmeyin, herkes görecek” dedi.

Yorgancılar, hizmet 
binası ile ilgili olarak satış 
dışında bir boyutu olan 

yazılı bir teklif de aldıklarını, 
konunun olgunlaşmasının 
ardından mevzuyu Meclis’e 
sunacaklarını dile getirdi.

Yaklaşan Kurban Bayramı 
nedeniyle tüm Meclis 
Üyelerinin bayramını kutlayan 
Yorgancılar, “Ailelerinizle 
birlikte sağlıklı, mutlu, huzurlu 
bir bayram geçirmenizi 
temenni ediyorum. Umarım 
önümüzdeki Meclis’te 
ekonomiyle ilgili belirsizlikler 
ortadan kalkmış ve yol 
haritalarımız belirlenmiş 
olur. İzmir’in geri kaldığına 
ilişkin bir söylem vardır hep; 
bakınız TOBB ve Sanayi 
Bakanlığımızın yaptığı bir 
çalışma var. Buna göre İzmir, 
Türkiye’de üretilen ürünlere 
bakıldığında, İstanbul’dan 
sonra en fazla türde üretim 
yapan il konumundadır. 
İzmir, Türkiye’de üretilen 
363 tane ürünü en yüksek 
oranda üreten ildir. Bu şekilde 
Türkiye’de üretilen toplam 
1028 tane üründe ya birinci, ya 
ikinci, ya üçüncüdür. Verdiğiniz 
emekler için Allah hepinizden 
razı olsun. Hedefimiz bu çıtayı 
daha da yukarı çıkarmak ve 
İstanbul’u geçmektir” dedi.

Karşıyaka basketbol 
takımının Türkiye Basketbol 
Ligi finalinde Anadolu 
Efes kulübüne yenilerek 
şampiyonluğu kaçırmasının 
kendilerini üzdüğünü 
ifade eden Yorgancılar, 
“Karşıyaka’nın bu noktaya 
kadar gelip bu başarıyı 
göstermesi tebrik edilecek 
bir konudur. Umarız bu 
dönem hem futbolda ve 
hem de basketbolda daha 
iyi yerlere gelir. Ayrıca 
futbolda Süper Lig’i şampiyon 
bitiren Galatasaray’ı ve 
Türkiye Kupası’nı kazanan 
Fenerbahçe’yi de tebrik 
ediyorum” diye konuştu.
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Cenk Karace
EBSO 
hizmet binaları
EBSO Meclis 

Üyesi Cenk Karace, 
bir önceki Meclis 
toplantısında EBSO 
hizmet binalarının 
inşa süreciyle 
ilgili oluşturulan 
Meclis komitesi 
ile ilgili önergenin 
kendisi tarafından 
verildiğini belirterek 
yanlış bir anlaşılma 
olduysa düzeltmek 
istediğini, tamamen 
iyi niyetli bir girişim 
olduğunu ve neticede 
hizmet binasını 
İAOSB yaptığı için 
aslında kendilerinin 
denetlenmesi 
adına bir komite 
oluşturulmuş 
olduğunu söyledi.

Hakkı Attaroğlu
EBSO hizmet binaları
EBSO Meclis Üyesi Hakkı Attaroğlu, EBSO 

hizmet binaları ile ilgili iki yıl önce yola 
çıkıldığını ve gelinen noktada projelerin yeni 

oluştuğunu belirterek sürecin ne durumda 
olduğu konusundaki soru işaretlerini 
giderebilmek adına kurulan komitede 
görev aldığını söyledi. Attaroğu, komitenin 
EBSO’nun her iki hizmet binasının bir an önce 
yükselmesi sürecine yardımcı olmak amacı 
taşıdığını ifade etti.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

CenkCenk
KaraceKarace

MuratMurat
KurtalanKurtalan

Şevki Figen’i kaybettik
Ege Bölgesi Sanayi Odası’nda 1975-1984 

yılları arasında Meclis Üyeliği, 1977-1978 ve 
1981-1984 yılları arasında Yönetim Kurulu 
Üyeliği yapan Şevki Figen vefat etti. Figen’in 
cenazesi, 19 Temmuz günü Alsancak 
Hocazade Camii’nde öğlen vakti kılınan 
cenaze namazının ardından toprağa verildi. 
Odamıza önemli hizmetleri geçen, İzmir’in 
sevilen siması Şevki Figen’e Allah’tan rahmet, 
ailesine ve sevenlerine başsağlığı dileriz.
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EBSO Meclisi’nin Haziran 
ayı toplantısında 4’ünca Grup 
Kurutulmuş, Dondurulmuş 
Meyve ve Sebze İşleme 
Sanayi Meslek Komitesi 
Başkanı Eli Alharal ve 51’inci 
Grup İkamet Amaçlı Bina 
Sanayi Meslek Komitesi 
Başkan Yardımcısı Sefer 
Topçu, komitelerini ve 
sektörlerini tanıtan birer 
sunum gerçekleştirdiler.

Alharal: “STA’lar 
sektörümüzün önünü 
açacak”

EBSO 
4’üncü Grup 
Kurutulmuş, 
Dondurulmuş 
Meyve ve Sebze 
İşleme Sanayi 
Meslek Komitesi 
Başkanı 
Eli Alharal, 
kuru meyve 
sektöründe 
lider ürünlerinin 
incir ve üzüm 
olduğunu 
belirterek 
“Bunlar 17. 
yüzyıldan itibaren İzmir’de 
ticaret hayatında önemli 
bir rol oynamış iki üründür. 
Sektörümüzün önemli 
bir kısmı, hiçbir ithal girdi 
olmadan yürüyebilr 
durumdadır. 200 yılı aşkın 
ihracat deneyimi ve 
tecrübesi, ülkemizin lojistik ve 
konum avantajı, dünyada bu 
ürünlerde lider konumunda 
olmamız ve yüksek teknolojili 
fabrikalarımızın olması ile 
yıllık ortalama 500 bin ton 
ürün ihracatı gerçekleştirip 

1,6 milyar dolarlık bir ihracat 
geliri elde etmekteyiz. 70 bin 
kişiye doğrudan istihdam 
sağlayan, 160 bin üretici 
aileye dolaylı istihdam 
sağlayan, 150 ayrı ülkeye 
ihracat yapan bir sektörüz. 
Aynı zamanda uluslararası 
platformdaki birçok 
organizasyonda üst seviyede 
temsil ediliyoruz. Türkiye’deki 
organik tarımın başlangıcını 
Ege’de gerçekleştirdik, buna 
da birliğimiz önayak olmuştur. 
Dünya açısından baktığımız 

zaman, 3,2 
milyon tonluk 
bir kuru meyve 
üretimi ve 
ihracatı mevcut 
ve bu yaklaşık 11 
milyar dolarlık 
bir hacme 
tekabül ediyor. 
Türkiye bunun 
yüzde 15’ini 
karşılıyor. 
Amerika yüzde 
15’ini ve İran da 
yüzde 13’ünü 
karşılamakta. 
Yine dünya 

geneline baktığımız zaman, 
üzüm ihracatının yüzde 
32’sini, kayısının yüzde 68’ini, 
incirin de yüzde 57’sini ihraç 
etmekteyiz” dedi.

Türkiye’nin son 23 yılda 
miktar bazında ihracatını 
yüzde 67 artırdığını, ihracat 
bazında da yüzde 470 civa-
rında bir artış kaydettiklerini 
ifade eden Alharal, “Ürünle-
rimizde sırasıyla kuru üzüm 
yüzde 27, kayısı yüzde 26, kuru 
incir yüzde 16, Antep Fıstığı 
yüzde 11 ve diğer ürünler de 

yüzde 20 pay sahibidir. İhra-
catımızda ilk sırayı Almanya 
alıyor ve ardından sırasıyla 
İngiltere ve Amerika geliyor. 
Diğer temsil ettiğimiz sektör, 
meyve ve sebze mamul-
leri ve dondurulmuş ürün-
ler sektörüdür. Burada da 
gerçekten Türkiye çok ciddi 
yüksek teknolojili ve yüksek 
kapasiteli fabrikalara sahip 
oldu ve 25-30 yıllık bir sürede 
buna ulaştı. 2005 yılında 750 
milyon dolara ulaşmış olan 
ihracatımız, şu an 2,5 milyar 
doları buldu ve zorlamaya 
devam ediyor. Dünyadaki 
800 milyon dolarlık kornişon 
sektörünün yüzde 20’si Türki-
ye’dedir ve biberin de yüzde 
10’unu Türkiye sağlamaktadır. 
Yine tüm kahvaltılık soslar-
dan acı soslara kadar bütün 
segmentlerde Türk ürünleri, 
dünya mutfaklarında yerini 
almaktadır. Ürünlerimizin ka-
lite ve güvenliğini artırmaya 
yönelik çalışmalarımız ısrar-
la sürmektedir. Bunlar hem 
Ticaret Bakanlığımız, hem 
Tarım Bakanlığımız nezdinde 
süregelmektedir. Biz bu nok-
tadaki konularımızı TİM veya 
TOBB ayrımı yapmadan, TOBB 
kanalıyla da dile getirmenin 
çok büyük fayda getireceğini 
düşünüyoruz. Serbest ticaret 
anlaşmalarında çok cid-
di sıkıntılarımız var. Özellikle 
başta Hindistan ve Çin olmak 
üzere nüfusu yoğun ülkelerde 
vergi dezavantajından dolayı 
mallarımızı satmakta zorluk 
çekiyoruz. Bu ülkelerin bir ta-
nesinin bile açılması, bize çok 
büyük bir ivme sağlayacaktır” 
diye konuştu.

MECLİS

EliEli
AlharalAlharal

Kurutulmuş, Dondurulmuş Meyve ve Sebze 
İşleme Sanayi Meslek Komitesi ve İkamet Amaçlı 

Bina Sanayi Meslek Komitesinin sunumları
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Topçu: “2000 öncesin-
de inşa edilmiş 6,5 milyon 
konutun güçlendirilmesi ya 
da yıkılması gerekiyor”

51’inci Grup 
İkamet Amaçlı 
Bina Sanayi Meslek 
Komitesi Başkan 
Yardımcısı Sefer 
Topçu, 6 Şubat 
2023 tarihinde 
Kahramanmaraş 
merkezli gerçekle-
şen depremlerde 
518 bin ağır ve 
yıkık konut oluş-
tuğunu belirterek 
“İmar affı, imar 
barışı gibi bilimsel 
temele dayanma-
yan, mühendislik 
hizmeti almamış, sağlıksız ve 
güvensiz yapı stokunu yasal-
laştıran düzenlemelere acil 
olarak son verilmelidir. Deprem 
sonrası yeniden yapılaşma 
için yeterli açık alan ve sosyal 
altyapı alanına sahip evrensel 
tasarım normlarından kültür 
varlıklarının ve tarihi dokunun 
depreme karşı dirençliğini 
arttırmayı hedefleyen, doğaya 
ve insana saygılı yerleşmeler 
olarak planlanmalı ve tasar-
lanmalıdır. 51’inci Komite olarak 
mevcutta bulunan 2018 yönet-
meliği yerine yeni yönetmelik 
çalışmaları yapılması gerektiğini 
düşünüyoruz. Yapılaşmada di-
key mimari yerine yatay mimari 
tercih edilmeli, teşvik edilmelidir, 
bizim komite görüşümüz budur. 
Yapılarda konsol çıkmalardan 
vazgeçilmesi yönünde kamu ve 
belediyeler tarafından yönlen-
dirme yapılmalı, önlem alınma-
lıdır. Kısa kolon kullanımı ve kat 
yüksekliklerinde farklılıklardan 
kaçınılmalı, tüm yapı aynı kat 
yüksekliğiyle inşaat edilmelidir. 
Bu depremde net şekilde görü-
len, çubuk sisteme göre daha 
dirençli olan yapılarda radye 

temel ve perdeli tünel kalıp sis-
temi kullanımı teşvik edilmelidir. 
Yapılarda müteahhit ve şantiye 
şefi üzerinde bulunan sorum-

luluk daha fazla 
tabana yayılma-
lıdır. Denetim şir-
ketleri, zemin etüt 
firmaları ve kamu 
kurumlarına da 
sorumluluk daha 
etkin bir şekilde 
dağıtılmalıdır. 
Binalarda oturma 
ruhsatı sonrası 
yıllık periyotlarla ilk 
projeye uygunluk-
ları denetlenmeli 
ve uygun olan-
lara vize verilerek 
uygunsuzlukların 

tespiti durumunda cezai yap-
tırım ve kusur giderilene kadar 
mühürleme ve benzeri ön-
lemler alınmalıdır. Yapı ağırlık 
merkeziyle statik hesap ağırlık 
merkezlerin aynı nokta üzerinde 
çakışmasına dikkat edilmelidir 
ve bu konu üzerinde yoğunlaşıl-
malıdır” dedi.

TÜİK’in ücretli çalışan ista-
tistiklerine göre 2023 yılı Mart 
ayında konut inşaatında çalışan 
sayısının 1 milyon 21 kişi olduğu-
nu ifade eden Topçu, “Konut dışı 
inşaatta çalışan sayısı 282 bin 
824 kişi, özel inşaatlarda çalışan 
sayısı da 379 bin 832 kişidir. Yani 
konut inşaatı sektörü lokomotif 
durumdadır. Ayrıca, son 14 yılda 
sektör çalışan sayısındaki artış 
da yüzde 120 olarak gerçek-
leşmiştir. 2015 yılında 100 birim 
olarak alınan konut maliyet 
endeksi, maalesef 2023 yılında 
865 rakamına ulaşmıştır. Hele 
ki son üç yıllık dönemde olduk-
ça ciddi bir artış görülmekte, 
bu da ülkemizdeki ekonominin, 
enflasyonun göstergesi olarak 
görülmektedir. 2011 yılında TÜİK 
tarafından sektörde yapılmış 
olan araştırmalarda görebile-

ceğimiz gibi, katılanların yüzde 
35’i sektörü kısıtlayan faktör 
yok cevabı vermiştir. Yüzde 
25’i finansman sorunlarından 
şikâyetçi olmuş, yüzde 25’i hava 
koşullarından, yüzde 26,5’uğu 
da talep yetersizliğinden şikâ-
yetçi olmuşlardır. İşgücü eksikliği 
ve malzeme-ekipman eksiklikle-
rinden düşük bir oranda şikâ-
yetçi olmuştur. Oysa 2023 yılına 
geldiğimizde sektörde kısıtlayan 
faktör yok diyenlerin oranı yüzde 
65’e yükselmiş, finansman soru-
nu yıllar içinde yine aynı şekilde 
kalmış. Buna karşılık talep yeter-
sizliği ve diğer şikâyetlerin ciddi 
oranda azaldığı görülmüştür. Bu 
çalışmaya göre sektör içindeki 
memnuniyet yıllar içinde art-
mıştır” diye konuştu.

İkamet amaçlı konut sektörü 
için değerlendirmelerini payla-
şan Topçu, “2000 yılı öncesinde 
inşa edilmiş 6,5 milyon konutun 
ya güçlendirilmesi ya da yıkıl-
ması gerekmektedir. Bütün bu 
çalışmalar, kentsel dönüşüm 
olarak tanımlanan sadece 
şehirleri ilgilendirdiği düşünülen 
tanım kapsamından çıkarılarak 
köy, ilçe ve kırsal alanlarda-
ki tüm konut türü binaları da 
kapsayacak şekilde bütünleşik 
bir proje olarak ele alınmalıdır. 
Bu yüzden bu çalışmalar için 
kentsel dönüşüm yerine ülkesel 
dönüşüm adı kullanılarak yerle-
şim yerlerinden bağımsız konut 
türü ve her binayı kapsayacak 
geniş ölçekli bir uygulamaya 
gidilmelidir. 2020 yılı sonrasına 
ait binalar için de analitik bir 
çalışma yapılabilir. Bu durumda 
2080 yılına kadarlık süreç ve de-
vamında her yıl inşa edilen bina 
sayısının yaklaşık 3’te 1’i ile yarısı 
kadarında güçlendirme ihtiyacı 
duyulacağı tahmin edilmek-
tedir. Önümüzdeki 60 yıl için iyi 
eğitimli ve deneyimli mimar ve 
mühendis yetiştirmenin önemi 
anlaşılmıştır” ifadesini kullandı.

SeferSefer
TopçuTopçu
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

Tam ismiyle Kınık 
Tarıma Dayalı İhtisas 
Organize Sanayi 
Bölgemiz (Kınık 
T.D.İ.O.S.B.) bilindiği 
gibi EBSO-İZTO-EİB-İTB 
ile Bergama Ticaret 
Odası, Kınık Belediyesi 

ve Valiliğimizin katılımı ile Bakırçay havzamızın 
kalbi Kınık’ta oluşturuluyor.

Bu tarım organizemizin ihtisas alanı Tıbbi 
ve Aromatik bitki üretimi ve bu bitkilerin gerekli 
bölümlerinden değerli sınai ürünler (uçucu 
yağlar, sabit yağlar, ısı ile kurutma liyoflizasyon 
yani dondurarak kurutma, çeşitli ekstraksiyon 
metodları ile ilaç ve kozmetikte kullanılmak 
üzere etken maddeler) üretmektir. Ayrıca 
bu bitkilerin fide ve tohumlarını da üretmesi 
planlanmıştır.

Peki neden İzmir Kınık:
• Bakırçay Havzası sahip olduğu 

mikrokliması nedeni ile tıbbi ve aromatik 
bitkilerin yerleştirilmesi yönünden ideal bir 
ovadır.

• Organik tarım Organize Sanayi Bölgemizde 
teşvik edilecektir. Tıbbi ve aromatik bitki 
üretimi ürünleri insan sağlığında direkt olarak 
kullanılabileceği için organik tarım ideal olan 
seçenektir. İzmir Kınık TDİOSB’nin sahip olduğu 
arazi uzun zamandır ekilip biçilmemektedir. 
Bu yönüyle, toprak kaliteli, organik tarıma 
uygun olup ayrıca gübre, hormon, zirai ilaç 
kalıntısı giderme adına uzun uğraşlar ve süreler 
gerekmeyecektir.

• Bakırçay Havzasında sıcaklık, basınç, nem, 
yağış, rüzgar, güneşli gün sayısı ortalamaları 
(güneşleme) buharlaşma,  hakim rüzgarlar, 
bulutlu ve kapalı günler, kar yağışı, dolu yağışı, 
sisli günler, toprak sıcaklıkları vb. iklim özellikleri 
bilgileri mevcut olup, tıbbi ve aromatik bitki 
üretimi için uygundur.

• OSB’mizin sahip olduğu arazide toprak 
analizleri ilçe tarım müdürlüğümüz marifeti ile 
yapılmış olup, ham toprağın zirai faaliyetler için 
uygun olduğu tespit edilmiştir.

• Yine Gediz-Bakırçay Havzamız, sadece 

İzmir’imiz için değil, Türkiye’miz için de çok 
önemli bir havzadır. İBB “Yerelde kalkınma 
modeli” kapsamında Aliağa, Bergama, Dikili, 
Foça, Kınık, Kemalpaşa, Menemen ilçeleri için 
sürdürülebilir kalkınma stratejisi hazırlamıştır. 
Bu kapsamda, yerel ürünler desteklenecek, 
hayvancılık ve tarıma dayalı sanayi 
geliştirilecektir.

• İyi tarım, organik tarım, küçük üreticinin 
desteklenmesi, örgütlenme, kooperatif yapıları 
oluşturma ve nihayetinde pazarlama İBB’mizin 
bu kalkınma stratejisinin ayakları olacaktır.

• Bakırçay Havzamızın dörtte üçe yakın 
bölüm orman arazisidir. Gıda ve tıbbi aromatik 
bitki ormancılığı için ideal özelliklere sahiptir.

• İzmir Kınık TDİOSB katılımcıları ve üretim 
kooperatifleri için satış yerleri oluşturulacak 
ayrıca tıbbi aromatik bitkilerin ürün borsası 
oluşturulacaktır.

• İzmir Kınık TDİOSB’miz tarımsal eğitime 
önem vermekte olup, Kınık ilçemiz içinde bir 
tarım lisesi oluşturulması için öncülük edecektir. 
Tarımsal eğitimde gençler ve kadınlara öncelik 
olacaktır.

• Üniversite-ziraat-sanayi işbirliği 
oluşturulmak üzere adım atılmış olup, Bakırçay 
Üniversitemiz ile Kınık’ta bir meslek yüksekokulu 
kurulması için YÖK’ten onay almıştır.

• İzmir Kınık TDİOSB aynı zamanda akıllı 
tarım bölgesi, iklim duyarlı tarım, ekolojik tarım 
ve Yeşil OSB olma yolunda şimdiden adımlar 
atmaktadır. Sera ve üretim bölümlerinin çatı 
yağmur suları depolanacak, aynı zamanda 
çatılarında kurulacak GES’ler ile yenilenebilir 
enerji elde edilip kullanılacaktır.

• Karbon ayak izini azaltma adına bitki 
üretim bölümleri ile üretilen bitkilerden çıktıların 
elde edileceği bölümler çok yakın olacak 
konuşlandırılacaktır, konvansiyonel tarım 
ürünlerine göre bire dokuz oranında katma 
değer taşıyan tıbbi aromatik bitki ürünleri ile 
“Bir başka tarım” mümkündür.

• “Bir Başka Tarım” parametrelerin 
başında ekonomik edinim söz konusu ise 
işte bu böylece gerçekleştirilecek ve yerel 
yönetimlerimizin ereklerine hizmet edecektir.

KINIK TDİOSB: TÜRKİYEDE İLK, 
DÜNYADA TEK

GÖRÜŞ
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Ege Bölgesi 2022 yılı Haziran 
ayında 2 milyar 927 milyon 
dolarlık ihracata imza 

atmışken, 2023 yılı haziran ayında 
Ege Bölgesi’nin ihracatında yüzde 
12’lik düşüş yaşandı ve 2 milyar 
570 milyon dolara düştü.

İzmir, Haziran ayında 1 milyar 
429 milyon dolar ihracat yaparken, 
serbest bölgeler İzmir’in ihracatına 
267 milyon dolar katkı sağladı.

Manisa, 450 milyon dolarlık 
ihracat performansıyla İzmir’i 
takip ederken, Denizli 353 milyon 
dolar dövizi getirisiyle Ege Bölgesi 
illeri arasında üçüncü basamağa 
yerleşti.

Su ürünleri, madencilik ve yaş 
meyve sebze sektörlerinin ihracatını 
domine ettiği Muğla, 103 milyon 
dolara ulaşan ihracatıyla Ege 
Bölgesi illeri arasında dördüncü 
basamağın sahibi oldu. Haziran 
ayında Balıkesir 81, 4 milyon dolar 
dövizi Türkiye’ye kazandırdı.

Madencilik ve kuru meyve 
sektörlerinin öne çıktığı Aydın 68 
milyon dolarlık ihracat performansı 
ortaya koyarken, Kütahya 35, 4 
milyon dolar ihracata imza attı. 
Haziran ayında Afyon 27 milyon 
dolar, Uşak ise; 23, 5 milyon dolar 
ihracat yaptı.

EİB’nin performansı 
Ege İhracatçı Birlikleri’nin 

(EİB) Haziran ayı ihracatı yüzde 
5,3’lük düşüşle 1 milyar 694 milyon 

dolardan 1 milyar 604 milyon dolara 
indi.

Ege İhracatçı Birlikleri çatısı 
altındaki 12 ihracatçı birliğinin 
3 tanesi, 2022 yılı Haziran 
ayı performansını aşarken, 9 
ihracatçı birliği geçen yılki ihracat 
rakamlarının gerisinde kaldı.

Haziran ayında Egeli sanayi 
ürünleri ihracatçıları 945 milyon 
dolarlık ihracat performansı ortaya 
koyarken, tarım sektörleri 570 
milyon dolarlık, madencilik sektörü 
ise; 89 milyon dolarlık ihracata imza 
attı.

Haziran ayında 235 milyon 
dolarlık ihracata imza atan Ege 
Demir ve Demirdışı Metaller 
İhracatçıları Birliği zirvedeki yerini 
korurken, Ege Su Ürünleri ve 
Hayvansal Mamuller İhracatçıları 
Birliği 138 milyon dolarlık döviz 
getirisiyle ikinci ve Ege Hazırgiyim 
ve Konfeksiyon İhracatçıları Birliği 
117 milyon dolarlık ihracatla üçüncü 
sıranın sahibi oldu.

2023 yılında her ay ihracat 
rekorları kıran Ege Zeytin ve 
Zeytinyağı İhracatçıları Birliği, 
2022 yılı haziran ayında 17, 3 
milyon dolar olan ihracatını 2023 
yılı haziran ayında yüzde 283’lük 
artışla 66, 3 milyon dolara taşıdı.

Ege Tekstil ve Hammaddeleri 
İhracatçıları Birliği ihracatını yüzde 
21’lik artışla 29, 9 milyon dolardan 
36, 1 milyon dolara çıkardı ve 
ihracat artışında ikinci sektör oldu. 

Ege Tütün İhracatçıları Birliği 75 
milyon dolar olan ihracatını 76 
milyon dolara yükseltti ve ihracatını 
artırmayı başaran üç sektör 
arasında yer buldu.

Ege Yaş Meyve Sebze 
İhracatçıları Birliği haziran ayında 
yüzde 18’lik kan kaybı yaşadı ve 93 
milyon dolarlık ihracata imza attı. 
EYMSİB’in 6 aylık ihracatı yüzde 
8’lik artışla 550 milyon dolardan 
595 milyon dolara, son 1 yıllık 
ihracatı ise; yüzde 6’lık yükselişle 1 
milyar 222 milyon dolardan 1 milyar 
291 milyon dolara ilerledi.

Sektöründe Türkiye lideri 
Ege Kuru Meyve ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği haziran ayında 
66, 8 milyon dolarlık dövizi 
Türkiye’ye kazandırırken, kuru 
meyve sektörünün 6 aylık ihracatı 
yüzde 6, 5’luk artışla 392 milyon 
dolardan 417 milyon dolara çıktı.

Haziran ayında; Ege Mobilya 
Kağıt ve Orman Ürünleri 
İhracatçıları Birliği 63, 4 milyon 
dolarlık ihracat performansı ortaya 
koyarken, Ege Hububat Bakliyat 
Yağlı Tohumlar ve Mamulleri 
İhracatçıları Birliği 63 milyon dolar 
dövizi Türkiye’ye kazandırdı.

Ege Deri ve Deri Mamulleri 
İhracatçıları Birliği 2022 yılı haziran 
ayında 15, 5 milyon dolar ihracat 
yapma başarısı göstermişken, 
2023 yılı haziran ayında 14, 5 
milyon dolar ihracat seviyesinde 
kaldı.

Ege Bölgesi’nin Haziran ayı 
ihracatı 2 milyar 570 milyon dolar
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5632 Sokak No: 26 
Çamdibi – İzmir

T: 0232 458 58 09
info@teknofset.com
www.teknofset.com

CREATIVE

Dünya hızla değişiyor. Artık büyük olan küçüğü alt edemiyor. Hızlı olan yavaş 
olanı alt ediyor.

Rupert Murdoch

Reklam ajansları, ne kadar yaratıcı olurlarsa olsunlar, doğaları gereği giderek 
rutinleşen ve yavaşlayan organizasyonlara dönüşürler.
Oysa reklamverenler sonu bitmek bilmeyen toplantılar ve uzun yaratıcı 
süreçlerden çok acil çözümlere ihtiyaç duymaktadır.

Sizin de basit ve hızlı çözümlere ihtiyacınız varsa,
bize ihtiyacınız var demektir.



59TEMMUZ 2023

GÖSTERGE

5632 Sokak No: 26 
Çamdibi – İzmir

T: 0232 458 58 09
info@teknofset.com
www.teknofset.com

CREATIVE

Dünya hızla değişiyor. Artık büyük olan küçüğü alt edemiyor. Hızlı olan yavaş 
olanı alt ediyor.

Rupert Murdoch

Reklam ajansları, ne kadar yaratıcı olurlarsa olsunlar, doğaları gereği giderek 
rutinleşen ve yavaşlayan organizasyonlara dönüşürler.
Oysa reklamverenler sonu bitmek bilmeyen toplantılar ve uzun yaratıcı 
süreçlerden çok acil çözümlere ihtiyaç duymaktadır.

Sizin de basit ve hızlı çözümlere ihtiyacınız varsa,
bize ihtiyacınız var demektir.
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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